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برای برون رفت از مشکلات در حوزه های مختلف احصاء 
موارد و تهیه نقشه راه جهت رفع موانع پیش نیازی بدیهی 

است .
 اگر چه بســیاری از مشکلات کلان شهرها مشترک است 
ولی کلان شــهر تهران بر اساس بررسی های کارشناسی 
چند سال پیش که توسط شورای ساماندهی  و تمرکز زدایی 
از پایتخت  انجام شــده بود دارای مشــکلاتی است که در 
این مقال بیان می گردد  ، ترافیک سرســام آور و فرساینده 
روح و روان ، آلودگــی هوا و افزایش مرگ و میر ناشــی از 
آن همچنین تخریب منابع طبیعی و محیط زیست از جمله 
این مشکلات است از طرفی  آسیب های اجتماعی )دختران 
خیابانی، کارتن خواب ها، کودکان کار، متکدیان و...( و وجود 
حداقل چندین هزار معتاد متجاهر و خطر زلزله و احتمال فعال 
شــدن گسل های طبیعی از دیگر مشکلات است . بموجب 
همیــن گزارش  آلودگی صوتی و وجــود فرودگاه در داخل 
شهر ، صنایع آلاینده و صنوف مزاحم و بافت های فرسوده و 
غیراستاندارد و حادثه خیز از دیگر مشکلات کلانشهر تهران 
اســت . کمبود سرانه آموزشــی و وجود مدارس دوشیفته و 
کلاس های متراکم فقدان طرح تفصیلی جامع در بسیاری از 
مناطق شهری و  وجود دکل های مخابراتی عریض و طویل و  

خطرآفرین از دیگر مشکلات است .
ادامه در صفحه 2

 معاون هماهنگی امور عمرانی استاندار تهران گفت: در موضوع مقابله 
با ساخت وسازهای غیرمجاز هیچ عذر و بهانه ای از سوی دستگاه های 

مربوطه پذیرفتنی نیست.
به گزارش ایرنا به نقل از روابط عمومی اســتانداری تهران، میرمحمد 
غراوی روز دوشــنبه در هفتاد و ششمین جلسه کارگروه ویژه ساخت 

وســازهای غیرمجاز استان با موضوع بررســی راهکارهای پیشگیری 
و مقابله با ساخت و ســازهای غیرمجاز در شهرستان فیروزکوه اظهار 
داشت: با توجه به میزان ساخت و سازهای غیرمجاز در این شهرستان، 
تشکیل منظم جلسات شهرســتانی و اکیپ های گشت زنی و کمیته 
پیشگیری از تصرفات با محوریت فرمانداری شهرستان جهت جلوگیری 

از ســاخت و ســازهای غیرمجاز و تصرف زمین های ملی در جهت 
برخورد جدی و قانونی با متخلفان حوزه ســاخت و سازهای غیرمجاز 
ضروری است.وی با اشاره به به لزوم پیگیری اقدامات پیشگیرانه، افزود: 
جهاد کشاورزی و منابع طبیعی باید با تقویت اکیپ های گشت زنی به 

صورت جدی با هر گونه ساخت و ساز ..
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ویترین معاون هماهنگی امور عمرانی استاندار تهران:
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به گزارش خبرنگار مهر، علیرضا فخاری 
بعد از ظهر یکشــنبه در دومین جلســه 

شــورای فنی استان تهران که با حضور 
ســید محمدرضا گلدانی، رئیس سازمان 

مدیریــت و برنامه ریزی برگزار شــد، 
اظهار داشت: تا تعیین تکلیف پروژه های 

نیمه تمام، هیچ پروژه جدیدی در سطح 
استان تهران تعریف نخواهد شد.

وی با اشــاره به انتظارات چندین ساله 
مردم برای استفاده از طرح های عمرانی 
و خدماتــی عنوان داشــت: ده ها طرح 
عمرانــی نیمه کاره از ســالیان متمادی 
در اســتان تهران وجود دارد که ضمن 
پیمانکاران  و  ناظــران  مدیران،  معرفی 
متخلــف، گزارش کار جدیــد با حضور 
دســتگاه های مربوطه و نظارتی تهیه و 

ادامه ساخت پروژه ها آغاز خواهد شد.
فخاری کمبــود اعتبــار را از مهمترین 
عوامل رهاســازی پروژه ها بیان کرد و 
قابلیت واگذاری  افزود: طرح هایی کــه 
به بخش خصوصی برای ادامه ســاخت 
و بهره برداری دارد، مشخص و در اسرع 

وقت تعیین تکلیف می شود.
وی بهره بــرداری به موقع از طرح های 
عمرانی را جلوگیــری از اتلاف منابع و 
محافظــت از بیت المــال بیان و خاطر 
نشان کرد: همه ما در قبال عدم تصمیم 
گیری بجا و شایســته، مسؤل هستیم و 

عواقب آن نیز متوجه ما خواهد بود.

استاندار تهران :
 طرح های عمرانی نیمه تمام استان تهران تعیین تکلیف می شود

 مشکلات کلان شهر ها
 در بوته تحلیل

بازدید وزیر جهاد کشاورزی از بخش های مختلف تولیدی و کشاورزی اسلامشهر

بهره برداری از ۴۳ طرح کشاورزی در استان تهران طی هفته دولت

ادامه از صفحه یک
همچنیــن می تــوان به کمبــود مراکز 
بهداشــت و درمان و عدم دسترسی آسان 
مردم بــه این مراکزو بحــران جدی آب 
و کمبــود منابع آبی و مصــرف بی رویه 
آن اشــاره نمود. از طرفی برج سازی های 
بی ضابطه و غیرمنطبق با ضوابط معماری 
و شهرســازی و مهاجرت های بی رویه به 
تهران و افزایش غیرقابل کنترل جمعیت 
همچنین حاشیه نشــینی اطراف تهران و 
وجود ده ها ساختمان فرســوده و ناامن از 

دیگر مشکلات است.
در استان و شهر تهران شاهد ساختمان هایی 
در  حریم برخــی رودخانه ها بدون رعایت 

ضوابط هستیم از دیگر سو وجود ریل های 
را ه آهن در برخــی مناطق جنوب تهران و 
خطرسیل و نشست برخی زمین ها تهران 
را تهدید می کند . اخیــرا هم در مواردی 
تخریب های غیر علمی دیده شده که لازم 
است برای عدم تکرار این مشکل راهکار 

مناسب اندیشیده شود.
 مشکلات کلان شــهر تهران و به ویژه 
شهرســتان های تابعه بسیار متعدد است 
و  به مــرور در این خصوص به تحلیل و 
بررسی موضوعات خواهیم پرداخت امید که 
به مرور با هماهنگی بین بخشی ادارات و 
سازمانها شاهد رفع مشکلات کلان شهر 

تهران و شهرستان های تابعه باشیم .

 وزیر جهاد کشــاورزی صبح جمعه برای 
بازدیــد از بخش های مختلف واحدهای 
تولیــدی و کشــاورزی و آبزیــان وارد 

اسلامشهر در جنوب غرب تهران شد.
به گــزارش خبرنگار ایرنــا، محمدعلی 
وارد  امروز/جمعــه/  صبــح  نیکبخــت 
غرب  جنوب  در  اسلامشــهر  شهرستان 
تهران شد و مورد استقبال حسین حبیبی 
فرماندار این شهرستان و مهدی شریفیان 

نماینده مجلس قرار گرفت.
وزیر جهاد کشــاورزی ابتــدا در مجتمع 
کشــاورزی جهان کشــت با 2۴۰هکتار 
ســطح زراعی و واحد پــرورش ماهیان 
خاویاری واقع در احمد آباد مستوفی رفت 
و ســپس از یک واحد دامداری با ۷۸2۱ 
راســی گاوشــیری واقع در شهرســتان 

اسلامشهر بازدید کرد.
این واحد دامی بــا تولید روزانه ۱2۰ تن 
شیر بخشی از شیر موردنیاز کارخانجات 
این شهرســتان  لبنی  تولید محصولات 

ازجمله میهن و دومینو را تامین می کند.
او همچنین ســری به مجتمع کشــت و 
صنعت پیشــگامان کوثــر زد و بازدیدی 
از این مجتمع و دستاوردهای آن داشت.

وزیر جهــاد کشــاورزی طرح های هفه 
دولت را در اسلامشهر افتتاح می کند

بازدید از ایســتگاه پمپــاژ SP۱ دیگر 
بخــش ســفر نیــم روزه نیکبخــت به 
شهرستان اسلامشهر بوده که هم اکنون 

در حال انجام است.

همچنیــن بازدید از یک دامداری و البته 
تصفیه خانه واوان هم در دستور کار وزیر 

جهاد کشاورزی قرار دارد.
قرار اســت نیکبخت تا ســاعتی دیگر و 
پس از این بازدیدها، نشســتی با فعالان 
بخش کشــاورزی شهرستان اسلامشهر 
داشــته باشــد که مهمترین بخش سفر 
چند ســاعته او به اسلامشهر خواهد بود.

اسلامشــهر با ۶۰۰ هزار نفر جمعیت در 
جنوب غرب تهران قرار دارد.طبق گفته 

حبیبی فرماندار این شهرســتان در هفته 
دولت امسال ۸۸ طرح با ۴2 هزار و ۸۱۰ 
میلیارد ریال در این شهرســتان افتتاح و 
کلنگ زنی می شود.وزیر جهاد کشاورزی 
طرح های هفه دولت را در اسلامشــهر 
افتتاح می کنداو خاطرنشــان کرد که با 
افتتاح این طرح ها 2 هزار و ۴۱ فرصت 
شــغلی ایجاد می شود و جالب اینکه ۸۴ 
طــرح از این پروژه هــا در بخش های 
مختلــف عمرانی، اقتصــادی، خدماتی، 
اســت.طی 2 ســال گذشته  کشاورزی 
علاوه بر ســفر شــخص رییس جمهور 
قریب بــه 2۰ تن از وزرا و مســئولان 
کشوری به شهرســتان اسلامشهر سفر 
کــرده اند که ماحصل آن به ویژه پس از 
حضور آیت الله رئیسی در این شهرستان، 
تخصیص 22 هــزار و ۸۰۰ میلیارد ریال 
اعتبار برای حل مشــکلات و توسعه این 
شهرستان رو به پیشرفت در جنوب غرب 

تهران است.

 رئیس ســازمان جهادکشاورزی استان تهران اعلام 
کرد: طی هفته دولت ۴۳ طرح کشــاورزی در این 
اســتان با اعتبــار ۲ هزار و ۷۸۰ میلیــارد ریال به 

بهره برداری می رسد.
به گــزارش ایرنا، جبرئیل برادری روز دوشــنبه در 
جمع خبرنگاران اظهار داشــت: در هفته دولت ۴۳ 
طرح کشاورزی این استان در جهت توسعه تولیدات 
دامــی، صنایــع تبدیلی، و آب و خاک و شــیلات 
بــه بهره برداری می رســد و ۲ هــزار و ۷۰ نفر به 
صورت مستقیم و غیرمستقیم با افتتاح این طرح ها 

اشتغالزایی می شود.
وی ادامه داد: با این بهره برداری ها سه هزار تنُ به 
بخش کشــاورزی ما اضافه می شود و از یاد نبریم 
که بیش از ۵۳ درصد گردش مالی کشور در تهران 
است و باید این سرمایه ها به سمت کشاورزی برود 

و تسهیل این موضوع وظیفه ما است.
به گفته برادری، در راســتای شعار سال الزام داریم 
که کشت فضای باز را به سمت کنترل شده، هدایت 
کنیــم چراکه منابع آب و خاک ما محدود اســت؛ 
ظرفیت گلخانه های ما ۱۰ برابر کشت زمین بوده و 

راهبردمان توسعه گلخانه ای است.
این مســئول افزود: جایگاه نخســت کشوری را در 
کشــت گلخانه ای داریم؛ ســالانه فقــط در حوزه 
گلخانــه ها با ۲۷۰ هکتار توســعه این بخش رونق 

کشاورزی در استان تهران را خواهیم داشت.
برادری خاطرنشــان کرد: کشاورزی دانش بنیان را 
پیگیری می کنیــم و ۴۹۰۰ هکتار در تهران ایجاد 
کردیــم و امســال ۴۰۰ هکتار برای امســال برای 

توسعه در برنامه داریم.
رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان تهران اضافه 
کــرد: الگوی کشــت یکی از وظایف ما اســت و با 
هماهنگی دیگر دســتگاه ها انجام می دهیم و باید 
به این سمت و ســو برویم اما مشوق هایی در این 
زمینه لازم است؛ این مطلوبیت با حمایت تسهیلاتی 
ایجاد می شود.این مســئول ادامه داد: ما در حوزه 
محصولات اســتراتژیک ۴۲ هکتار قراردارد بستیم؛ 
در حوزه گندم پارســال ۹۴ هزار تن و امســال ۵۲ 
درصد افزایش خریداری داشــتیم.وی افزود: سالانه 
چندین هزار تن محصولات گلخانه ای به کشورهای 
روسیه و اروپایی و خاورمیانه صادر می کنیم که از 
ابتدای امسال ۱۱ هزار تنُ صادرات داشتیم؛ کیفیت 
سمومی که در کشــاورزی تهران استفاده می شود 
خوب اســت چراکه گلخانه های ما با اســتفاده از 
دانش بنیان ها اداره می شود و از سوی دیگر سموم 
ما بســیار کم شده و توان صادراتی ما افزایش یافته 
اســت.برادری تصریح کرد: همه محصولات گلخانه 
ای ما به QR کُد مجهز و شناسنامه دار می شوند 

و اگر شناسه نداشته باشد محصول این کشاورز، به 
بازار عرضه نمی شود.

این مســئول در بخش دیگری از سخنانش توسعه 
صنایــع تبدیلی را یکــی از رویکردهای ســازمان 
جهادکشــاورزی تهران برشــمرد و گفت: بیشترین 
بهره وری را در این بخش در کشــور داریم چراکه 
بــا دارایی یک درصد از اراضی، پنج درصد محصول 
تولید می کنیم؛ صنایع تبدیلی را باید توسعه دهیم 
و فــرآوری و از خام فروشــی جلوگیری کنیم؛ ۹۰ 
درصد محصولاتی که در تهران تولید می کنیم مواد 

خامش جذب و فراوری می شود.
وی ادامه داد: ۶۶ رسته در بخش کشاورزی داریم و 
در حداقل زمان تسهیلات می دهیم و بیش از یک 
همت تسهیلات پارسال در این بخش به کشاورزان 
دادیم.بــرادری گفت: ضریب خوداتکایی به ویژه در 
اقلام پروتینی مهم است و تهران باید در این زمینه 
حداقل ۳۰ درصد نیاز خــود را تولید کند تا دچار 

التهابات بازار نشویم.
وی ایــن را هــم تصریح کرد که چندی اســت که 
برای توســعه واحدهای مرغداری فراخوان دادیم و 
اراضی ملی رایگان در اختیار ســرمایه گذاران قرار 

می دهیم.
رئیس ســازمان جهاد کشاورزی اســتان تهران در 
مورد ذخایر گندم استان هم گفت: کمبودی در این 
زمینه نداریم و در حــوزه تولید به مرز ۱۰ میلیون 
تنُ رســیده ایم؛ یکهزار و ۲۰۰ تــا یکهزار و ۳۰۰ 
تن مرغ روزانه وارد استان می شود و ۱۳۲ میلیون 

قطعه جوجه ریزی داشتیم.
این مســئول افزود: فاز به فاز بــه جلو می رویم و 
تولید جوجه ریزی انجام می شــود و قیمت مصوب 
مــرغ در بازار ما ۷۳۰ هزار ریال اســت و با قیمت 

۷۸۰ هزار ریال در سطح استان عرضه می شود.
به گفته برادری، ۲۶ هزار بازرسی در زمینه تخلفات 
گرانفروشــی مرغ داشــتیم اما باید گفت میانگین 
قیمــت مرغ در تهــران ۸۰۰ هزار ریال اســت؛ به 
صــورت روزانه در ســازمان میادین و میدان بهمن 

عرضه مرغ برای تنظیم بازار داریم.
وی گفت: در حوزه گوشــت هم نیاز ما تامین شده 
و این محصــول در مراکز عمده عرضه می شــود؛ 
برای مواکب هم در تاســوعا و عاشــورای حسینی 
تمــام نیازهای هیات ها را تامیــن کردیم و یکهزار 
و ۵۰۰ تــن برنج و اقلام دیگــر هم برای اربعین در 

نظر گرفته ایم.
این مســئول ادامه داد: یکهزار و ۱۰۰ هکتار برای 
شــاخه گل زینتی در تهــران داریم و یک ملیارد و 
۳۰۰ هزار شاخه گل به امارات و هلند و کشورهای 

دیگر صادر می کنیم.
رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان تهران با اشاره 
به چالش آب در کل کشــور گفت: باید به ســمت 
استفاده بهینه از آب و خاک و الگوی کشت حرکت 
کنیــم؛ ۸۵ درصد زمین ها مجهــز به آبیاری نوین 
شــده اند و راندمان آب از ۳۶ به ۶۶ درصد رسیده 
اســت و امروز در ۱۲ محصول رتبــه اول تا چهارم 

کشور را داریم.
برادری در بخش دیگری از سخنانش یادآوری کرد: 
یکی از رویکردهای ما پیشــگیری از تصرف زمین 
های کشــاورزی است و هم افزایی خوبی با دستگاه 
های تاثیرگذار در این زمینــه داریم؛ پایش هوایی 
در این زمینه صورت می گیرد و چند شهرســتان 
ما مثل ری و دماوند به صورت پایلوت در ســامانه 
ای آنلایــن گزارش به ما می دهند تا جلوی تصرف 
اراضی گرفته شود.وی خاطرنشان کرد: تا پایان مهر 
کل اســتان تهران مجهز به این ســامانه در حوزه 
ساخت و ســاز غیرمجاز می شــود و کلا ۱۲ هزار 
شناسایی در این حوزه داشتیم که هفت هزار قلع و 

قمع شده و بقیه در حال اجرای حکم است.
این مســئول در مورد مجتمع دامپروری دام گستر 
فشــافویه هم گفت: بخشــی از دامــداران در آنجا 
هستند و پرونده قضایی در این زمینه وجود دارد که 
دســتگاه قضا در حال رسیدگی است اما به واحدها 
بــرای دامپروری کمک می کنیم اما برای توســعه 

ارزیابی زیست محیطی نیاز است.
وی افــزود: مجوز دامداری ها در این مجموعه برای 
یکســال است و اگر تولید نباشد تمدید نمی شود و 

این طور نیست که ساخت و ساز آنجا انجام گیرد.
برادری تاکید کرد: زمین های درجه یک کشاورزی 
حفــظ می شــود و اراضی دام گســتر هم تخریب 
نشده است، حق توســعه در دام گستر وجود ندارد 
و چهاردیواری نباید برخی بکشند؛ وظیفه ما حفظ 
و صیانت در کشاورزی است.این مسئول خاطرنشان 
کرد: در زمینه محصولات اساســی مثل گندم و جو 
و کلزار الگوی کشت را بکار بردیم و ۵۲ درصد رشد 

تحویل داشتیم.

٢

افزایش اعتبارات شهرداری 
 عامل توسعه بیشتر پردیس

وقتی شهری از نوع »جدیدش« احداث میگردد، قاعدتا« 
تمامی زیرساخت ها و تجهیزات و امکانات آن نیز مورد 
توجه سازندگان و مسئولان ذیربط می باشد. شهر جدید 
پردیس به واسطه برخورداری از بزرگترین پروژه مساکن 
دولتی تحت عنوان مساکن مهر در کشور طی نیم قرن 
اخیر محسوب می گردد که در کانون توجه دولتمردان و 
همه آحاد مردم بوده است. بارگذاری جمعیت در فازهای 
جدیــد بالاخص فازهای 5 ، ۸ ، 9 و ۱۱که با ســرعت 
غیر قابل تصــوری در حال انجام می باشــد، نوید یک 
شــهر بزرگ در مجاورت پایتخت را طی یکی دو سال 
آینده می دهد. قطع یقین این روند رو به رشــد جمعیت 
که دیری نخواهد کشــید مرز یــک میلیون نفر را عبور 
خواهد کرد، در کنار توسعه صنایع و پارک علم و فناوری 
در آن، ایجاب میکند تا یک ســاختار مدیریت شهری با 
شاخص های روز شــهرهای مدرن و زیبا و استراتژیک 

ایجاد گردد.
شــهرداری پردیس با ســاختاری که بــرای جمعیت و 
گستره جغرافیایی ســالیان قبل طراحی و ایجاد گردیده 
و در حال خدمات رســانی به شــهر و شهروندان است، 
برای تامین نیازهای این شهر و فازهای جدید آن نیازمند 
تغییــر رویکرد مقامات بالاتر از طریق افزایش اعتبارات، 
امکانات، تجهیزات و منابع آن اســت تا بتواند خدمات و 
سرویس های مناسب و مطلوبی را که در شان و منزلت 
مردم باشد ارائه نماید. بعنوان مثال شهرداری دره بهشت 
با کوهی از کار و کمبودهایی که می بایســت توسط آن 
اداره مرتفــع گردد، فاقد منابــع و امکانات لازم و کافی 
هم از منظر نیروی انسانی و هم امکانات و تجهیزات و 

منابع مالی است.
فازهای جدید )5 ، ۸ ، 9 و ۱۱( که بیش از 9۰ هزار خانوار 
را در خــود جای می دهد و در کنــار آن، مراکز تجاری، 
اداری، خدماتــی و ... جمعیتی بیش از 3۰۰ هزار نفر را 
در خود می بیند ، منتظر دریافت خدمات شــهری توسط 
شهرداری به آنها است. خدماتی همچون سایر شهرهای 
کشور، نظیر ایجاد و تاســیس پارک ها ، فضاهای سبز 
و بوســتان ها ، زیبا سازی شــهر با المان های اسلامی 
و مدرن ، تامین روشــنایی های معابر، خیابانهای اصلی 
و فرعی ، احداث فضاهای ورزشــی و تفریحی عمومی 
برای مردم ، احداث فضای بازی کودکان، ایجاد و توسعه 
ســامانه های حمل و نقل عمومی ایمن و ارزان قیمت 
در تمامی ســاعات روز ، احداث ایســتگاه های مناسب 
برای انتظار مســافران ، احداث و مدیریت میادین اصلی 
میــوه و تره بــار و پروتئینی با قیمت مصــوب و برابر با 
میادین تهران نه با قیمت لوکس فروشان مناطق شمال 
تهران!! ، نظافت شــهر و مدیریت بازیافت پســماندها ، 
ترمیم آســفالت ها، معابر و پیاده روها و بسیار موارد دیگر 
که در مدیریت شــهری جزو بدیهیات و الزامات شهری 

محسوب میگردند.
برای رســیدن به ایــن جایگاه و تحقق ایــن امر مهم 
می بایســت در کنــار حمایت و تغییر رویکــرد مقامات 
کشوری به جایگاه شهرداری پردیس در میان شهرداران 
شــهرهای اســتان تهران، ضرورت ایجاد یک سیستم 
جامع و هماهنگ و یکپارچه چهار بعدی است. یک بعد 
آن شــهرداری و بعد دیگر آن شرکت عمران پردیس و 
بعد سوم آن فرمانداری می باشد و بعد چهارم که حضور 
نمایندگان مردمی در کنار این ســه وجــه قرار میگیرد 
مــی تواند با ایجاد هم افزایی درســت در کنار یکدیگر 
مهمتریــن فاکتور و عامل موفقیــت و گذار از بحران و 
شــرایط کنونی محسوب گردد. اگر باور داشت که »یک 
شــهر زیبا و مدرن ســاختنی اســت، یافتنی نیست« ، 
بسیاری از مسائل و مشکلات به سهولت مرتفع خواهد 
شد. باید با هم و کنار هم برای فردایی روشن و خردمند، 

استوار گام برداشت.

 پیام شهردار پردیس
 در گرامیداشت هفته دولت

هفته دولت فرصتی مغتنم است برای پاسداشت دولتمردانی 
که هدفشان اجرای حدود الهی، احکام آسمانی اسلام عزیز 
و ایجاد جامعه ای سرشار از عدل و نظم و امنیت و بی شک 
دولتی دارای چنین ویژگی هایی است که الگو و سیره عملی 
خود را مسیر و منش شهیدان رجایی و باهنر برگزیده باشد.

و چه به نیکی رهبر معظم انقلاب)مدظله العالی( می فرمایند 
که »از اهداف اصلی حکومت اســلامی، برپایی قســط و 

عدالت اجتماعی است«.
ضمن تسلیت سالروز شهادت دو یار باوفای امام و انقلاب، 
شــهیدان گرانقدر رجایی و باهنر، هفته دولت را گرامی می 

داریم.
رضا کارخانه

یادداشت

اخبار

 ۸ پروژه به مناسبت هفته دولت 
در رباط کریم افتتاح می شود

تجلیل از آزادگان سرافراز شهرستان 
شهریارو ۲۶ آزاده شهر اندیشه  

وقوع آتش سوزی در ۲۵ هکتار از 
اراضی چهارگانه استان تهران طی 

سال جاری

به گزارش خبرگــزاری فارس از رباط کریم، 
امید احمدی فرماندار شهرســتان رباط کریم 
در سخنرانی نماز سیاســی و عبادی جمعه 
ضمن تبریک فرارسیدن هفته دولت اظهار 

کرد: بی شک این هفته فرصت مغتنمی است 
تا دستاوردها و اقدامات اساسی دولت مردمی 
در عرصه های مختلف بــه تصویر درآید تا 
زمینه آگاهی عموم مردم از تلاشگران دولت 

خدمتگزار فراهم شود.
وی اظهار داشت : مدرســه شماره 9 و ۱۰ 
فاز ۶ پرند، تعداد ۱۸5۰ واحد مســکن مهر، 
مدرسه شماره 3 استثنایی جنوب فاز ۶ پرند، 
شــرکت کلار پویا شــهرک صنعتی پرند، 
شرکت راک تهران شــهرک صنعتی پرند، 
افتتاح دارالقــرآن و کلنگ زنی زمین چمن 
مصنوعی شهر نصیرشــهر از شاخص ترین 
پروژه های عمرانی قابل افتتاح در شهرستان 

رباط کریم است.

بــه گــزارش اداره روابط عمومی شــورای 
اسلامی و شهرداری اندیشه، به همت  بنیاد 
شــهید وامــور ایثارگران و  شــهرداری ها و 
دستگاه های شهرستان با محوریت فرمانداری 
ویژه شهرستان شهریار و با حضور شفیع زاده 
فرماندار ، ائمه جمعه ،رئیس بنیاد شهید و امور 
ایثارگران شهرستان شهریار، مهندس بهروز 

کاویانی و اعضای شــورای اســلامی شهر 
اندیشــه ، فرماندهان نظامی  انتظامی ،بسیج 
و ســپاه، دیگر شــهرداران ، اعضای شورای 
اسلامی و مسئولین شهرستان شهریار آیین 
تجلیل از آزادگان سرفراز ۸ سال دفاع مقدس 
بمناسب سالروز آزادی غرور آفرین آزادگان به 
میهمان اسلامی در سالن الماس غرب برگزار 
گردید.در این مراســم از کتاب  وقتی خوابم 
تعبیر شد خاطرات ازاده سرافراز زنده یاد جانباز 
شهید شهاب رضایی مفرد که توسط همسر 
ایشــان تهیه وتنظیم گردیده بــود رونمایی 
گردید در پایان این مراســم  با اهدای لوح از 
آزادگان  سرفراز شهرستان شهریار تجلیل به 

عمل آمد.

فرمانده یگان حفاظت محیط زیست استان 
تهران از وقوع آتش ســوزی در 25 هکتار از 
اراضی چهارگانه اســتان تهران طی ســال 

جاری خبر داد.
فرهاد زندی در گفت و گو با ایســنا افزود:  
آمار آتش سوزی در مناطق چهارگانه استان 
تهران از ســال 9۸ کاهش چشمگیری پیدا 
کرده اســت. علت آن درکنار کم بارشــی و 
عدم رشــد پوشــش گیاهی، انجام اقدامات 
پیشگیرانه در مناطق مستعد حریق است. در 
حالی از »ابتدای امسال تا پایان مرداد ماه« 
25 هکتار از اراضی مناطق چهارگانه تهران 
دچار آتش سوزی شــدند که این آمار برای 
ســال ۱۴۰۱، ۱5 هکتار بــود. طی پنج ماه 
ابتدایی ســال های ۱۴۰۰، ۱9 هکتار،  سال 
99 ، 9۰۰ هکتار و ســال 9۸ ، ۱۸۰۰ هکتار 
طعمه حریق شــدند.به گفته فرمانده یگان 
حفاظت محیط زیســت استان تهران بیشتر 
علت آتش ســوزی در ایــن مناطق عوامل 
انســانی غیرعمدی بوده اســت. به عنوان 
نمونه  افراد آتشــی که در طبیعت روشــن 
کــرده  بودند را به درســتی خاموش نکردند 
عــلاوه بر آن برخی زباله هــای به جا مانده 
در طبیعت مستعد ایجاد آتش سوزی هستند. 
وی درباره اقدامات انجام شــده برای تامین 
تجهیزات اطفای حریق در مناطق چهارگانه 
گفت: طی دو سال اخیر به ویژه سال جاری 
کارهای بسیار خوبی در این زمینه انجام و با 
توجه به پیگیری و جذب اعتبارات، تجهیزات 

خوبی برای اطفای حریق خریداری شــده 
است که از جمله این تجهیزات می توان به 
دمنده ، کپسول آتش نشانی، آتشکوب، کلاه، 
لباس ضد حریق، دستکش، کفش مخصوص 
آتش و فلکسی پک اشاره کرد.فرمانده یگان 
حفاظت محیط زیســت استان تهران اضافه 
کرد: تجهیزات اطفای حریق به همه مناطق 
چهارگانه تهران ارســال شده است و حتی 
به دهیاران و جوامــع محلی که در مناطق 
مســتعد آتش سوزی حضور دارند، استفاده از 
این تجهیــزات را آموزش و تجهیزات را در 

اختیار آن ها هم قرار دادیم.
وی با اشــاره بــه آموزش جوامــع محلی 
اظهارکرد: آموزش های لازم به جوامع محلی 
مانند دهیاران، شــوراها و همیــاران دادیم 
علاوه بر آن با دســتگاه های اجرایی مانند 
آتش نشانی  منابع طبیعی همچنین سازمان 
تعامل داریم حتی پنج نفر را به صورت فصلی 
و ماهانه برای کمک به آتش نشانان از محل 

اعتبارات اطفای حریق  جذب کردیم.
زندی در پایان از دیگر اقدامات پیشــگیرانه 
آتش ســوزی به احــداث آتش برُ، مســدود 
کردن راه های دسترســی به نقاط مســتعد 
آتش ســوزی، تشــکیل تیم هــای واکنش 
سریع اشاره و اظهارکرد: از جمله این تیم ها 
می توان به تیم های واکنش سریع در خجیر 
و سرخه حصار اشاره کرد که ۱۰ نفر هستند 
و در قالب ســه تیم سه نفره و یک فرمانده 

فعالیت می کنند.

افقافق
تجارتتجارت

ماهنامه  اجتماعی، اقتصادی استان تهران

سخن سردبیر

 دکتر عباس پیام  

۳۲ پروژه طی هفته دولت در شمیرانات افتتاح و کلنگ زنی می شود
 فرماندار شمیرانات گفت: طی هفته دولت سال جاری، 
در راستای خدمت رسانی به مردم، 32 پروژه با اعتباری 
افزون بر ۷2 میلیارد تومان در سطح شهرستان شمیرانات 

کلنگ زنی و یا افتتاح می شود.
جمعه  عصر  ذاکریان  مجتبی  مهر،  خبرنگار  گزارش  به 
در جمع خبرنگاران و فعالان رسانه ای شهرستان ضمن 
عرض تسلیت به مناسبت شهادت مظلومانه امام حسن 
)ع(،  الحسین  اباعبدالله  حضرت  و  السلام  علیه  مجتبی 
و  رجایی  والامقام  شهیدان  خاطره  و  یاد  گرامیداشت 

باهنر و هفته دولت، اعتبار تخصیص یافته سال ۱۴۰۱ 
شهرستان را ۴۱ میلیارد تومان اعلام کرد و گفت: مابقی 
به  یا  است  انجام  مدار  در  اکنون  که  پروژه هایی  اعتبار 
دهیاران  و  مدیران  اهتمام  با  رسید،  خواهد  بهره برداری 
از محل هایی همچون ارزش افزوده برای خدمت رسانی 
وجود  عدم  به  اشاره  با  است. وی  شده  تأمین  بیش تر 
تشریح  به  شمیرانات،  خاص  شرایط  و  صنعتی  شهرک 
در  گفت:  و  پرداخت  شهرستان  زیرساختی  پروژه های 
راستای بهسازی و تقویت برق رسانی ۴ میلیارد و ۴۱۰ 

میلیون تومان، پروژه های عمرانی دهیاری های تابعه 2۰ 
میلیارد و ۶۷۰ میلیون تومان، تعریض، مرمت، بهسازی، 
نصب علائم و مجموع خدمات راهداری و حمل و نقل 
عملیات  تومان،  میلیون   2۰۶ و  میلیارد   3۱ جاده ای 
آبخیزداری ۱2 میلیارد و ۶۷9 میلیون تومان و واحدهای 
میراث فرهنگی و گردشگری یک میلیارد و 5۰۰ میلیون 
بر  علاوه  نیز  تابعه  شهرداری های  و  است؛  بوده  تومان 
این ها پروژه ها، طرح هایی را در یک سال اخیر در دست 

اجرا داشته و یا به ثمر رسانده اند. 
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گزارش زیر خلاصــه ای از مصاحبه 
با رییس فدراسیون  خبرنگار نشریه 
ایــران  بخــش   ICN جهانــی  
 ) طبیعی  بدنســازی  )فدراســیون 
و نایــب رییس فدراســیون جهانی 
بدنســازی طبیعــی INB بخــش 
اوراســیا و بنیانگذار رشــته نچرال 
بادی بیلدینگ در ایران ، آقای علی 

ماهر میباشد.
آقــای ماهر در ابتــدای گفت و گو 
بر لزوم تفکیک و جداســازی رقابت 
هــای پرورش اندام فعلی با رشــته 
»بدنســازی  بیلدینگ  بادی  نچرال 
طبیعــی بــدون دارو و هورمــون« 
، بعنــوان مهم ترین مســئله جهت 
اپیدمــی  از ترویــج و  جلوگیــری 
شدن ورزش دوپینگی تاکید کرد و 
اظهار داشــت :  با توجه به اهمیت 

بســیار بالای ســلامت در ورزش و 
مخاطــب اصلی ورزش که رده های 
ســنی نوجوانان و جوانان را تشکیل 
می دهد که از قضا این قشــر بعنوان 
آینده  بزرگ  و  اصلی  ســرمایه های 
هر کشــوری می باشد،  پس نادیده 
گرفتن چنین موضوع حائز اهمیتی، 
نوعی کارشکنی و یا به عبارتی عدم 
آگاهــی و بی مســئولیتی آن مقام 
مسئول نسبت به کشور خود است .

در حوزه ی ورزش به ویژه »رشته ی 
پرورش انــدام یا زیبایــی اندام« ،  
ارتباط مســتقیمی با سلامت فردی 
و در ادامــه ، ســلامت کل جامعه 

خواهد داشت .
وی افزود : استفاده از انواع داروهای 
هورمونــی در تمرینات ورزشــی و 
مســابقات پــرورش انــدام صرفا با 

رویکرد ســاخت عضــلات تنومند، 
آســیب های جبــران ناپذیری را تا 
به امروز در بر داشــته و دارد و در 
صورت بــی توجهی به آن در آینده 

نیز خواهد داشت .
فرهنگ ســازی و مسیر دهی غلط 
مبنی بر اینکه اســتفاده از داروهای 
هورمونی با توجیه اینکه این داروها 
جــزو ورزش قهرمانــی و حرفه ای 
می باشــد، راه را برای ســودجویان 
باز گذاشــته و این بــاور غلط را از 
رده هــای بــالای مســئولیتی این 
رشــته ی پر طرفــدار و پر مخاطب 
تا افراد خرد این رشته بجا گذاشته 

است. 
ماهــر تصریــح کــرد کــه مصرف 
و  لطمــات  هورمونــی  داروهــای 
بر  در  ناپذیری  آســیب های جبران 

دارد، هم از نظر تغییرات خلق و خو 
و رفتاری و سلامت جسمی، و هم از 

نظر رویکرد های سلامت اجتماعی.
بدیــن ترتیــب ، لــزوم تفکیک و 
جداسازی رقابت های پرورش اندام 
فعلی با رشته نچرال بادی بیلدینگ 
و  دارو  بــدون  )بدنســازی طبیعی 
هورمون ( اینجا معنای خود را پیدا 

می کند. 
وی خاطرنشان ساخت که برگزاری 
برخی مســابقات ، صرفــا با عنوان 
»ســلامت« که نوعی همانند سازی 
رشته نچرال بادی بیلدینگ می باشد 
، بدون امعان نظر به شــاخص ها و 
بادی  نچــرال  فاکتورهــای جهانی 
بیلدینگ، آسیب های جدی تری به 
بدنه و آینده این رشــته پر طرفدار 

وارد می کند.
اجــرای رقابت های ســالم در این 
دست بصورت اصولی، درست، کامل 
و با ســاز و کارهای دقیق، بســیار 
اهمیت دارد تا ضمن حفظ سلامتی 
اعتبار  ورزشــکاران،  تندرســتی  و 

مسابقات، بیش از پیش گردد.
بــر ایــن اســاس،  وزارت ورزش 
و جوانــان  و مســئولان ذیربــط 
فدراســیون می بایست این مهم را 
در کانــون توجه خود قــرار داده و 
را  این زمینه  بنیــادی در  تغییرات 

ایجاد نمایند.
آقای ماهر در پایــان گفت :  بدین 
از تنش های  منظور برای جلوگیری 
موجود ، ضرورت تشکیل و تاسیس 
یک کرســی مجزا و مستقل و صد 
البتــه زیر نظر فدراســیون مرتبط، 
با ایجاد زیر ســاخت های درســت 
و دقیق و کارشناســی شده، به فکر 
آینده ورزش و در غایت، ســلامت 

جامعه باشند.

گفت و گوی  اختصاصی افق تجارت با علی ماهر بنیانگذار بدنسازی طبیعی در کشور

 ورزش بدنسازی طبیعی کشور نیازمند توجه جدی

 دغدغه بزرگی
 به نام محیط زیست

محیط زیســت انسانی شامل هوا ، آب ، 
خاک ، گیاه ، بیشه ، مرتع ، دریا ، دریاچه 
، رودخانــه ، چشــمه ، آبزیان ، حیوانات 
، کوه ، دشــت ، جلگه ، کویر ، شــهر و 
یا ده می باشــد . آلودگی محیط زیست 
مهمترین مشــکلی است که انسان را با 
دشــواری هایی روبرو ساخته است . لذا 
بررســی این معضل می تواند راهگشای 
بسیاری از مسائل مطرح در بحث حفاظت 
.امروزه مشکلات  محیط زیست باشــد 
محیط زیستی رو به رشد بوده و فعالان 
محیط  زیست ایده های بدیعی برای حفظ 
اکوسیستم ارائه می کنند. بر این اساس و 
نیاز مردم و منطقه استراتژیک پردیس، 
در سال ۱۴۰۱ با هدف جلب توجه بیشتر 
مسئولان و همراهی آنان برای حفاظت 
از محیط زیســت و جلوگیری از تخریب 
آن بــه انحای مختلف، ســمن حافظان 
محیط زیست پردیس جوان آغاز به کار 

گردید.
وقتی سخن از استراتژی بودن پردیس به 
میان می آید به واقع باید اذعان داشــت 
که این منطقــه بدلیل گردش اقتصادی 
بالای آن و وجود صنایع مختلف و قطب 
صنعت چوب و مبلمان کشــور و منطقه 
و همچنین وجود بزرگترین پارک علم و 
فناوری در این مکان و از سوی دیگر واقع 
شدن آن در شمال شرق تهران ، با آب و 
هوایی بسیار مطلوب و دلنشین ، سخن 
به گزاف نبوده است. باید به شاخص ها 
و فاکتورهای ذکر شــده، شاخص حوزه 
محیط زیست را نیز اضافه نمود. چرا که 
به واسطه پارک ملی خجیر ، پارک ملی 
ســرخه حصار ، پارک ملی و دشت لار 
، دریاچــه ماملو و ســد لار ، این منطقه 
همواره از حساسیت بالایی برخوردار بوده 
است. وقتی آب شرب تهران و شهرستان 

پردیــس و رودهن از آبهای ســد لار و 
ماملو تامین میگردد بایستی مراقبت ها 
و نظارت های بیشتری توسط مسئولان 
ذیربط صــورت گیرد تــا از آلودگی آن 
ها توســط صنایع مختلــف موجود در 

شهرستان جلوگیری گردد.
دره بهشــت پردیس که با قدمتی بیش 
از 5۰۰ سال محلی برای کوچ و زندگی 
فصلی حیوانات در پاییز و زمســتان به 
شــمار می رفت ، طی یک دهه اخیر به 
جهت ساخت و سازهای فراوان و هجوم 
مــردم به این منطقه ی زیبا و خوش آب 
و هوا منجــر گردید که زیســتگاه این 
حیوانــات تغییر یابد و بــه خطر بیافتد. 
کاری که انتظار میرود توسط مسئولان 
ســازمان محیط زیســت و اداره منابع 
طبیعــی با مشــارکت شــرکت عمران 
پردیس ، شهرداری ، فرمانداری و سایر 
سازمانها و ارگانهای مرتبط  در این زمینه 
انجام گــردد، اســتفاده از ظرفیت های 
مردمی و توجه بیشــتر به مقوله محیط 
زیســت و توســعه فضای سبز و جنگل 
کاری در ارتفاعات این منطقه خوش آب 
و هواست. بدیهی است وقتی مسئولان 
ذیربط وارد عرصه جدی فعالیت گردند، 
مــردم نیز با آنها مشــارکت و همراهی 
نمــوده و با کاشــت نهــال و نهالها ی 
بیشــتر در یک حرکت بــزرگ و برنامه 
ذیربط،  توسط ســازمانهای  ریزی شده 
شــاهد توسعه فضای ســبز و کمک به 
حفظ محیط زیست خواهیم بود. در این 
میان عدم آلودگی محیط زیست توسط 
مردم ، ساکنان، رهگذران و توریست ها، 
نقطه قوت این امر خواهد بود. این سمن 
میتواند بعنوان حلقه ارتباطی بین سازمانها 
و نهادهای اداره امور شــهری با مردم ، 

مهمترین نقش را در این امر ایفا نماید.
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 افق های امید بخش با رویکرد 
جدید شرکت عمران پردیس

رویکرد جدید شرکت عمران پردیس با ورود مدیریت جدید 
ثابت کرد که اگر اراده باشــد و بخواهند، می شود. اگر همت 
داشــته باشیم، اگر تعهد داشته باشــیم، اگر تخصص داشته 
باشیم، اگر به عشــق مردم پا در میدان بگذاریم، می شود در 

کمترین زمان ممکن ناممکن ها را ممکن ساخت.
شتاب و سرعتی که همراه با پیگیری و نظارت مستمر در چند 
ماه گذشته در شرکت عمران مشاهده می شود نور امیدی در 
دل ســاکنین مساکنی که سال هاست روی بی مهری خود را 
به مردم نشــان داده ایجاد کرده است و انتظاری غیر از این 
در آســتانه سومین سال فعالیت دولت مردمی نداشته ایم. هر 
چند عمق مشکلات و کمبودها و عقب افتادگی ها اینقدر زیاد 
است که باید کفش آهنی مسئولین جدید عمران پردیس توان 
فائق آمدن بر انبوه مشکلات به جا مانده از این دوره ۱2 ساله 

را داشته باشد.
مشــکلاتی که در ســه حوزه  و محور قابل تامل بوده است. 
موضوع اول اتمام پروژه های مسکن ناتمام. دوم، رفع نواقص 
واحدهای تحویلی. در نهایت، نگاه ویژه به پروژه های روبنایی 
و زیربنایی که متاسفانه همزمان با رشد و بارگذاری جمعیت 
توجهی به آن نشده و عقب افتادگی و کمبود بسیار شدیدی 
در آن مشاهده می شود. مدارس، مساجد، بهداشت و درمان، 
سرانه فرهنگی، سرانه ورزشی، سرانه فضای سبز و بوستان ها، 
مجموعه های خدماتی، نانوایــی، حمل و نقل عمومی، برق 
و روشــنایی، مخابرات، مراکز تجاری و اداری و... بخشی از 
این کمبودها و مشکلات عقب افتاده می باشد که عزم جدی 
مســئولین اجرایی و حمایت، سیاســت گذاری و پشتیبانی 
مدیران و مسئولان بالاتر کشوری و لشکری را می طلبد. نکته 
مهمی کــه در اینجا نباید از آن غافل بود تثبیت مدیریت در 
دوره جدید می باشد تا ضعف جابه جایی های مکرر مدیریتی 

در دو سال گذشته مجدد مشاهده نشود.
در تکمیل این فرآیند خدمت رسانی به شهر و مردم و اهتمام 
بر رفع کمبودها و کاســتی های چند ساله ی گذشته،  نقش 
سازمان هایی همچون شهرداری پردیس را نباید نادیده گرفت 
. امروز که فازهــای جدید در مجموع بیش از ۱5۰ هزار نفر 
جمعیت را در خود ســاکن می بینــد و هر روز نیز این عدد با 
سرعتی غیر قابل تصور در حال افزایش می باشد، حضور فعال 
و دغدغه مند شهرداری پردیس می تواند به این حرکت رو به 
جلو قدرت و امید بیشتری بخشد، که فعالیت شبانه روزی و 
حضور همراه با مردم مسئولین شهرداری در کنار نبود شدید 

امکانات سخت افزاری شاهد این گواه و همراهی است.
هر چند انتظار می رود ســایر نهادها همچــون اداره آموزش 
و پــرورش، بــرق، آب و فاضلاب، مخابــرات و... نیز ورود 
جدی تری نسبت به ارائه خدمت به مردم داشته باشند تا شاید 
کمی تلخ کامی این بی مهری در دولت مردمی تبدیل به مهر 

و امید شود.
در پایان باید  به نقش بی بدیل و  موثر  جریان های مطالبه گر 
مردمی که همیشــه حضوری پرتلاش و بی وقفه  داشته اند   
اشاره نمایم چرا که حضور آنها را به عنوان حلقه های میانی 

بین مردم و کارگزاران نظام پررنگ  و بی بدیل  می دانم .

طرح ساماندهی، 

اسکان و توسعه جزایر یک  گام به 
پیش 

علی حامدی نیک 
ظرفیت های دریایی جزایر کشورمان  به عنوان منبعی خدادادی 
می تواند نقش مهمی در توســعه اقتصادی جزایر و کشور مان 
و همچنین  اســتان های ســاحلی ایفا کند.  جزایر کشورمان با 
ظرفیت های طبیعی مهم و ارزشمندی که دارد می تواند همچون 
موتور محرکه اقتصاد دریا محور در استان هرمزگان عمل کند. 
تنوع سواحل ماسه ای، صخره ای و گلی، ذخیره گاهی ارزشمند  
از مهمترین اکوسیستم های دریایی کشور می باشند سالها ودهه 
هاســت که آرزویمان آبادانی وکار وتولید ورشــد ورونق وجنب 
وجوش در جزایر وسواحل محروم خلیج فارس است ،بسیاری از 
جزایر بکر وزیبایمان در میان دریا تشنه توسعه هستند. و در غربت 
وفراموشی می باشند نه تنها گردشگران خارجی بلکه هموطنان 

هم امکان دسترسی ودیدار  را ندارند.
اما بنظر می رسد سرانجام کوششها ودرخواست ها وپیگیری ها به 
نتیجه می رسد و جزایر وسواحل خلیج فارس  روی رونق وآبادانی 
وپویایی می بیند و کم کم محدودیت ها برداشته ومردم بیشتر در 

امور کشور وارد می شوند وتحولی در پیش است.
پس از طرح رایگان زمین به »کادر درمان در جزیره قشم، اینک 
طرح زمین رایگان در جزیره بوموســو )مسکن ملی(وکمک در 
ساخت مطرح است.اما مهمتر از همه واگذاری امور به مردم است 
ودولت باید احداث زیرساختها از جمله سهولت کسب و کار، برق 
وارتباطات وخطوط هوایی وکشتیرانی و...تامین آب سالم وپایدار 
اســت ،با فن آوری های نو می توان جزایر مان را پر آب ترین 
وسرســبز ترین وبدنبال آن  شادترین وبهترین در جهان کنیم. 

بسوی زندگی دریامحور

یادداشت

اخبار

 لزوم توجه به افزایش 
سرانه ورزش در پردیس

 مصطفی زنگنه مسئول کمیته ورزشی ستاد 
مردمی مطالبات

مقوله ورزش و توجه به آن موضوعی نیست 
که اهمیت آن بر کسی پوشیده باشد. ورزش 
چــه در بخش حرفــه ای و چه در بخش غیر 
حرفه ای علاوه بر دســتاوردهای اعتباری در 
بخــش بین المللی ، با افزایش ســلامتی در 
جامعه و کاهش بیماری ها و افزایش شادابی 
و نشــاط در جامعه، موجبات رشــد و تعالی 
یک جامعه را ایجاد می کند. بر این اساس در 
تمامی کشورها، مسئولان در تلاش هستند تا 
با یک برنامه ریزی کوتاهمدت، میان مدت و 

بلندمدت، نیل به این هدف را هموارتر سازند.
در فــاز هــای جدیــد پردیــس و در کنار 
دغدغه هــای مختلف مردم، نبــود امکانات 
ورزشی و ســرانه ورزشی نزدیک به صفر در 
فازهای جدید از یک سو و وجود ورزشکاران در 
رده های مختلف سنی در بسیاری از رشته های 
ورزشی در سطح کشور و جهانی باید مسئولان 
را بــرآن دارد تــا تمهیدات ویــژه ای در این 
خصوص درنظر بگیرند. در کنار تمامی فازها، 
دره بهشت نیز از این قائده مستثنا نمانده و فاقد 
فضاهای ورزشی متناسب با جمعیت حاضر که 
بالغ بر 5۰ هزار نفر بوده و جمعیت رو به رشد 
آن اســت. جوانان و نوجوانان این منطقه که 
تعداد آنها بر اســاس جمعیت آن ، قابل توجه 
است فقط این امکان را دارند که از تنها زمین 

ورزشی  فوتبال چمن مصنوعی کوچک منطقه 
بهره مند باشند که تحت هیچ شرایط و طبق 

هیچ استانداردی منطقی صحیح نیست.  
با تمام کاستی ها ، مسئولان و فعالان حوزه 
مردمــی ورزش تلاش می کننــد تا با ایجاد 
مدرســه فوتبال در آن بــرای علاقمندان و 
همچنین دعوت از مدرسان و مربیان برجسته 
از باشگاه های معتبر و تراز اول کشور ، نقشی 
موثر در ورزش کشور و معرفی ورزشکاران و 
فوتبالیست ها از دره بهشت در سطح کشور و 
بین المللی باشــند.در این میان و با توجه به 
اهمیت موضوع، انتظار می رود که شهرداری 
پردیس و دره بهشت، در کنار شرکت عمران و 
فرمانداری و وزارت ورزش و جوانان، اقدامات 
درخور و شان مردم منطقه در زمینه ی توسعه 

فضاهای ورزشی را داشته باشند.

افقافق
تجارتتجارت

ماهنامه  اجتماعی، اقتصادی استان تهران

امیر محمدی، مدیرعامل 
سمن حافظان محیط 
زیست پردیس جوان

یادداشت

عمار قلعه نویی، رییس ستاد مردمی 
مطالبات دره بهشت پردیس 

فاصله قابل تامل سرانه محیط زیست موجود با نیاز  متعارف شهرستان پردیس
گزارشی از میزگرد خانه محیط زیست پردیس

رئیس اداره تعاون، کار و رفاه اجتماعی بهارستان ؛

۷۸۲ فروشگاه در بهارستان به طرح کالابرگ الکترونیکی پیوستند

در این میــز گرد آقای امیــر محمدی مدیر 
اجرایــی ، خانم نرگس بیگوند ، مدیر آموزش 
و خانم مریم برغدی مدیر روابط عمومی خانه 
محیط زیست پردیس حضور داشته و به بیان 

نظرات خود پرداختند .
آنچه در پی مــی آید گزارشــی از اظهارات 

حاضران در این میزگرد است .
در ابتدای این جلســه امیــر محمدی مدیر 
اجرایــی خانه محیط زیســت پردیس موارد 
ذیل را بعنوان نظرات خود بیان کرد :آلودگی 
محیط زیســت بر کیفیت و چرخه طبیعی اثر 
می گــذارد و پی آمدهای زیــان باری برای 
زندگی انســان، حیوان، گیاه و بناها دارد. در 
جهان امروز، مسئله آلودگی، یکی از مهم ترین 
و حادترین مشکل تمدن انسانی است و نقش 
انســان در آلودگی محیط زیست بسیار چشم 
گیر است. طبیعت، برای بقای نسل بشر آفریده 
شده است و پیوندی ناگسستی میان انسان و 
طبیعت وجود دارد. یکی از مسائل روز و مهم 
جوامع پیشرفته و مدرن، توجه ویژه مسئولان 
به موضوع محیط زیســت اســت. براساس 
مطالعات و بررســی های وزارت مســکن و 
شهرســازی ، ســرانه متعارف و قابل قبول 
فضاهای سبز شهری در شهرهای ایران بین ۷ 
تا ۱2 مترمربع برای هر نفر است که در مقایسه 
با شاخص تعیین شده از سوی محیط زیست 
ســازمان ملل متحد )2۰ تا 25 مترمربع برای 
هر نفر(، رقم کمتری اســت. با وجود این ، در 
شهرهای مختلف کشور نیز این رقم ، با توجه 
به ویژگیهای متفاوت جغرافیایی و اقلیمی آنها، 
با اختلافاتی همراه است که میزان آن را طرح 

های مصوب هر یک از شهرها تعیین میکنند.
در مجموع » آنچه از دیدگاه محیط اجتماعی 
در ارتباط با فضای سبز شهری اهمیت دارد، 
میزان فضای سبز عمومی است ، یعنی فضای 
ســبزی که رفت و آمد عموم مــردم در آنها 
بدون مانع باشد، یا به تعبیر دیگر فضای سبز 

اجتماعی«.
بنابراین ، مفهوم سرانه فضای سبز تنها میتواند 
برای آن نوع فضای سبز به کار رود که برای 
گذران اوقات فراغت ، بازی و تفریح مهیا شده 

است.
در ادامه این جلسه نرگس بیگوند مدیر بخش 
آموزش خانه محیط زیســت مذکور به ایراد 
ســخن پرداخت و اظهار داشت :خانه محیط  
زیســت پردیس برگرفته از متن و بدنه مردم 
منطقه و با هدف رفع دغدغه های زیســت 
محیطــی منطقه و توســعه شــاخص های 
استاندارد محیط زیست در کیفیت زندگی مردم 
و افزایش سرانه فضای سبز ، به طور رسمی در 

اسفند ماه ۱۴۰۱ در دره بهشت فعالیت خود را 
آغاز نمود. محدوده ی فعالیت های آن جاجرود، 
خســرو آباد، سعید آباد، فازهای قدیم و جدید 

پردیس و بومهن میباشد.
این گروه با در نظــر گرفتن محدودیت های 
موجود و از سوی دیگر توجه به جایگاه قابل 
احترام مردم، درصدد نزدیک نمودن سرانه ی 
فضای سبز است که در حال حاضر از استاندارد 
آن فاصله قابل تامل و چشمگیری دارد .وی 
تصریح کرد : از آنجائیکه دره بهشت در منطقه 
ای استراتژیک واقع شده است، می توان برای 
جبران لطمات ناشی از جانمایی مساکن آن، از 
اجرای طرح هایی مانند کمربند سبز دره بهشت 
و جنگل کاری ارتفاعات استفاده کرد تا فاصله 

سرانه فضای سبز منطقه اندکی بهبود یابد .
در همین راستا و با استناد به نقشه های موجود 
و دراختیار مردم که توســط شــرکت عمران 
پردیس در اختیار مردم قرار داده شــده است، 
طرح کمربند سبز دره زیبای بهشت از ابتدای 

بلوار امیرکبیر آغاز و تا انتهای این بلوار ادامه 
دارد و دو کوه موجــود در بخش جنوبی این 
مسیر نیز میبایست با کاشت درخت و جنگل 
کاری و ایجاد فضای سبز قابل استفاده ی مردم 
، تبدیل به جنگل گردد، که این مهم جزو موارد 
با اولویت پیگیری خانه محیط زیست پردیس 
می باشد. با همت و ممارست این مجموعه و 
حمایتهای بی بدیل مردم تلاش می گردد تا 
با تعامل با ارگان ها، ســازمان ها و نهادهای 
مختلف ، با رفع مشــکل آبیاری درختان این 
طرح، کمک بزرگــی به اجرای طرح کمربند 

سبز داشته باشند.
سومین فردی که در این میزگرد به ایراد سخن 
پرداخت، مریم برغــدی مدیر روابط عمومی 
خانه محیط زیست پردیس بود. وی به یکی 
دیگر از ماموریت ها و رسالت این گروه مردمی 
پرداخــت و  محقق ســاختن و همراهی با » 
نهضت ملی کاهش تولید زباله« را بیان کرد و 
اظهار داشت : این کار می بایست ابتدا بصورت 
پایلوت در منطقه و سپس  توسعه آن در سایر 
شــهرهای کوچک و بزرگ کشــور صورت 
گیــرد . در این زمینه نیز با برگزاری کارگاه ها 
و کلاس های آموزشی رو در رو ، تور آموزشی، 
چاپ و انتشــار بروشور و تراکتهای آموزشی ، 
گامهای مثبت و اثربخشی برداشته شده است. 
وی افزود : درخواست مسئولان خانه محیط 
زیســت این اســت که مســئولان ذیربط، 
دغدغه مندانه تر موضوعــات را مورد حمایت 
بیشــتر خود قــرار داده و در این میان حضور 
بیش از پیش مردم در کنار این تشکل مردمی، 

مورد انتظار می باشد.

بهارستان- رئیس اداره تعاون، کار و رفاه اجتماعی بهارستان 
گفت: تاکنون ۷۸2 فروشگاه در بهارستان به طرح کالابرگ 

الکترونیکی پیوستند.
محمد کاظمی راد در گفتگو با خبرنگار مهر اظهار داشــت: 
۷۸2 فروشــگاه در بهارستان به طرح کالابرگ الکترونیکی 
پیوستند و بهارستان اولین شهرستان در استان تهران است، 
که در آن این تعداد فروشگاه به طرح کالابرگ الکترونیکی 

پیوستند.
رئیس اداره تعاون، کار و رفاه اجتماعی بهارستان گفت: اگر 
همشهریان ۱۱ قلم کالای اساسی خریداری کنند، مبلغ ۱2۰ 
هزار تومان به اعتبار کالابرگ آن ها افزوده خواهد شــد.وی 
گفت: در این طرح دولت 3۰ درصد به اعتبار افرادی که 5۰ 
درصد یارانه خود را کالای اساســی خریداری کنند، اضافه 
می کنــد، البته ایــن 3۰ درصد حداقل مبلغ اســت، به این 

معنی که اگر در طول سال این ۱۱ قلم کالا هرچقدر شامل 
تورم شود، به مبلغ تشویقی اضافه می کند، تا این کالاهای 
اساسی با قیمت ثابت عرضه شوند.کاظمی راد مبنای قیمت 
کالاهای اساســی را میانگین قیمت آن ها در ســال ۱۴۰۱ 
دانست و گفت: در بهارستان همشهریان می توانند، نرم افزار 
»شــما« را در گوشــی تلفن همراه نصب کنند و از نزدیک 

ترین فروشگاه این طرح مطلع شوند.

 افتتاح 6۱ طرح عمرانی و خدماتی 
طی هفته دولت در ملارد

 فرماندار ملارد از افتتاح ۶۱طرح عمرانی و خدماتی طی هفته دولت در این شهرســتان خبر 
داد.به گزارش خبرنگار مهر، جابر کریمی در سخنرانی پیش از خطبه های نماز جمعه این هفته 
ملارد به مناســبت گرامیداشت هفته دولت از افتتاح ۶۱ طرح عمرانی و خدماتی با 9 هزار و 
۸۰۰ میلیارد ریال اعتبار طی هفته دولت در ملارد خبر داد و اظهار داشت: از مجموع طرح های 
به بهره برداری رســیده 2۸ طرح مختص روستاها و 33 طرح در محدوده شهری شهرستان 
ملارد بوده اســت. کریمی به افتتاح سالن ورزشی چند منظوره شهیدان سنگ سفیدی شهر 
ملارد، ساختمان آتش نشانی شهرک اداری، کلانتری شهرک امید و ساختمان اداره مالیات 
اشاره کرد و گفت: افتتاح مجموعه ورزشی روستای قلعه فرامرز، بهره برداری از دستگاه حذف 
آرســنیک چاه آب روستاهای چاقو و گمرگان و دکل مخابراتی تلفن همراه روستای شش از 

طرح هایی است که در بخش روستایی به بهره برداری خواهد رسید.
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سرپرست فرمانداری شهرستان ری:

مشاوران املاک غیرمجاز به نابسامانی 
بازار مسکن دامن می زنند

شهرســتان  فرمانداری  سرپرســت   
می دهد  نشان  بررســی ها  گفت:  ری 
افرادی بدون دریافــت مجوز قانونی 
به راه اندازی دفتر مشاور املاک اقدام 
مــی کنند که حجم بالایی از تخلفات 
حوزه مســکن در همیــن واحدهای 
غیرمجــاز اتفاق افتــاده و این افراد 
برای سود بیشتر با اقدام خلاف قانون 
به نابســامانی بازار مسکن، املاک و 

مستغلات دامن می زنند.
ایرنا، محمد بشــارت روز  به گزارش 
سه شــنبه در نشست شورای مسکن 
شهرســتان ری افزود: افزایش بدون 
ضابطه و بیش از عرف قیمت املاک 
در خریــد و فروش و اجــاره، فروش 
قولنامه ای و بدون احراز اسناد قانونی 
مالکیــت، انجام معامــلات صوری با 
هدف بالابردن قیمت و فشار مضاعف 
بر قشــر کم درآمد به ویژه مستأجران 
از مشکلاتی اســت که در اثر فعالیت 
دفاتر مشاوران املاک غیرمجاز ایجاد 

می شود.
وی با اشــاره به وضعیــت معاملات 
ملکــی و لزوم نظارت هرچه بیشــتر 
در ایــن حوزه خاطرنشــان کرد: این 
تمام  جــدی  ورود  نیازمند  موضــوع 
دســتگاه و نهادهــای متولــی امــر 
ســاماندهی بازار بویژه اداره تعزیرات 
اتحادیه  و  اصنــاف  اتــاق  حکومتی، 
بازرســی  و  نظارت  مربوطه در حوزه 
مســتمر از فعالیت واحدهای مشــاور 

املاک است.
این مســئول اضافه کــرد: باتوجه به 
خردادماه  اواســط  از  موضوع  اهمیت 
ســال جاری و بــا اعمــال رویکرد 
مسکن  شورای  جلسه  مدیریتی  جدید 
درحال  منظــم  بصورت  شهرســتان 
تصمیمات  تاکنــون  و  بوده  برگزاری 
خوبی در جهــت کنترل بازار املاک، 

ایجــاد ثبات در قیمت هــا و نظارت 
بیشــتر متصدیان  آمــوزش هرچه  و 
واحدهای مشاور املاک اخذ و جهت 

اجرا به دستگاه ها ابلاغ شده است.
بشــارت اظهــار امیــدواری کرد که 
با تقویت حــوزه نظارت و بازرســی 
و فعالیــت جدی تر اتــاق اصناف و 
اتحادیــه مربوطــه جهــت قانونمند 
شــدن فعالیت در این حوزه و آموزش 
متصدیان واحدهای فعال در آینده ای 
آرامش  ثبات و  استقرار  نزدیک شاهد 
نسبی در بازار خرید و فروش و اجاره 
املاک و مســتغلات بــوده و بتوانیم 
در حــد بضاعت رضایــت خریداران، 
فروشــندگان و به ویژه قشــر اجاره 

نشین را جلب کنیم.
تشکیل کارگروه تنظیم و کنترل بازار 
املاک و مســتغلات در شهرســتان 
جهت ساماندهی دفاتر مشاور املاک 
از تکرار  باهدف مقابله و پیشــگیری 
تخلفات در این صنــف، جلوگیری از 
غیرمجاز  املاک  مشاور  دفاتر  فعالیت 
و فاقد مجوز در شــهر و روســتاهای 
تابعــه و همچنین تشــکیل تیم های 
گشــت و بازرســی مشــترک جهت 
بر عملکرد دفترهای مشــاور  نظارت 
امــلاک از مهمتریــن مصوبات این 

جلسه بود.
مسکن  شــورای  نشســت  برگزاری 
شهرســتان ری با هدف کنترل بازار 
املاک و مســتغلات سومین نشست 
شــورای مســکن شهرســتان ری با 
هــدف تنظیم و کنتــرل بازار املاک 
ریاســت سرپرست  به  و مســتغلات 
فرمانــداری ویژه ری و باحضور اعضا 

در فرمانداری برگزار شد.
شهرســتان ری با پنــج بخش و یک 
میلیون نفر جمعیت در جنوب پایتخت 

واقع شده است.
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ماهنامه  اجتماعی، اقتصادی استان تهران

 طرح متروی اسلامشهر به عنوان یکی 
از پروژه های اصلی این شهرســتان که 
کمک زیادی به تسهیل در حمل و نقل 
عمومی شهرســتان های غرب و جنوب 
غربی تهران می کند، حائز اهمیت است 
و اما ســوال اینجاســت که حفاری این 

تونل کی به پایان می رسد؟
به گزارش خبرنگار ایرنا، اسلامشــهری 
ها چشــم انتظار افتتاح مترو این شهر و 
ایستگاه مترو میدان نماز هستند؛ پروژه 
ای کــه از بــار ترافیکی نه تنها شــهر 
اسلامشهر که شهرســتان های مجاور 

هم خواهد کاست.
بــا روی کار آمدن دولــت انقلابی و با 
دستور صریح رییس جمهور در سفرش 
به اسلامشــهر در آذر ســال گذشته و 
تزریق منابــع مالی، حفــاری تونل به 
صورت شــبانه روزی انجام می شود و 
در تــازه ترین تحول محســن حمیدی 
شهردار اسلامشهر از پایان حفاری تونل 

مترو این شهر تا 2 ماه آتی خبر داد.
او در پنجاه و ســومین نشســت رسمی 
شورای اســلامی اسلامشــهر با اشاره 
به پیشــرفت مطلوب حفاری تونل مترو 

اسلامشــهر گفت که تنها کمتر از ۷۰۰ 
متر حفاری تونل مترو باقی مانده است 
و با دوشیفته شدن فعالیت عمرانی مترو 
از ۱5 اردیبهشت سال جاری، علاوه بر 
کاهش هزینه تعدیل، سرعت حفر تونل 
افزایش یافتــه و تا پایــان مهر ماه به 

ایستگاه میدان نماز می رسد.
وی افزود: در ایســتگاه مترو میدان نماز 
بایــد ۸۰۰ متر مکعب خاکبرداری انجام 
شــود که به دلیل بافت روســی آبدار و 
انجام  گل، حجم خاکبرداری به سختی 
می شود و برای ورود دستگاه TBM به 

ایستگاه ۴۰۰ متر مکعب خاکبرداری باید 
انجام شود که تا مهر ماه این دستگاه به 

ایستگاه میدان نماز می رسد.
حمیــدی با اشــاره به انجــام همزمان 
تجهیزات و ریل گذاری مترو تاکید کرد: 
اســناد مناقصه ریل گذاری آماده شده و 
عملیات روسازی و ریل گذاری فاز اول 
مترو به طول ۱۰.5 کیلومتر امسال آغاز 

خواهد شد.
شــهردار اسلامشــهر گفت: منابع مالی 
مترو با ظرفیت اسلامشــهر تامین شده 
و این پروژه با دســت مردم و مسئولان 
اسلامشــهری و اعضای شــورا کلنگ 
خورده اســت، در همین دوره مدیریت 

شهری به بهره برداری خواهد رسید.
کلنــگ پــروژه ملی مترو اسلامشــهر 
)جنوب غــرب تهــران( از دی ماه 9۷ 
بر زمین زده شــد و بخــش عظیمی از 
هزینه هــای این پروژه فراشهرســتانی 
توسط شهرداری اسلامشهر تامین شده 
و امید می رود با افتتاح و بهره برداری از 
آن مردم اسلامشــهر که به دلیل تزریق 
درآمد شــهرداری به چاه مترو از بیشتر 
امکانات رفاهی شهری محروم مانده اند، 

کامشان شیرین شود.
گفتنی اســت مترو اسلامشهر به طول 
۱۰.5 کیلومتــر از ایســتگاه آزادگان در 
امتداد خط 3 مترو تهران آغاز تا ایستگاه 
میدان نماز)ورودی شــهر اسلامشــهر( 
ادامــه می یابد و ادامه حفــر تونل مترو 
تا میدان قائم)عــج( نیازمند عزم ملی و 

استانی مسئولان است.

حفاری تونل مترو اسلامشهر کی به پایان می رسد؟

 ۷ مدرسه به مناسبت هفته دولت
 در پرند افتتاح می شود

مدیر عامل شــرکت عمران شــهر جدید پرند گفت: 
با حضور وزیر راه و شهرســازی و مدیران استانی ۷ 
مدرســه با بیش از ۱۰۷ کلاس آموزشی در پرند در 
هفته جــاری بهره برداری و در ایام هفته دولت برای 
سال تحصیلی جدید به آموزش و پرورش شهرستان 

و برای دانش آموزان پرندی تحویل خواهد شد.
به گزارش خبرنگار خبرگــزاری فارس از پرند آرش 
صیادی مدیر عامل شــرکت عمران شهر جدید پرند 
در ســخنرانی پیــش از خطبه های نمــاز جمعه این 
هفته پرند که در مصلی نماز جمعه شــهر پرند برگزار 
شــده بود گزارشی از عملکرد یکساله شرکت عمران 
را ارائــه داد و اظهــار کرد: با توجه به نیاز شــهر به 
فضای آموزشــی با حضور وزیر راه و شهرســازی و 
مدیران اســتانی ۷ مدرســه با بیش از ۱۰۷ کلاس 
آموزشی در پرند در هفته جاری بهره برداری و در ایام 
هفته دولت برای ســال تحصیلی جدید به آموزش و 
پــرورش شهرســتان و برای دانش آمــوزان پرندی 

تحویل خواهد شد.
وی در خصوص پــروژه مترو پرند نیز گفت: با توجه 
به توافقات انجام شــده ۷5۰ میلیارد تومان در سال 
گذشــته به این پروژه تزریق شــد و سرعت اجرای 
پروژه افزایش یافت و به زودی در شــهریورماه شاهد 

افتتاح مترو پرند خواهیم بود.
مدیرعامل شــرکت عمــران پرند با اشــاره به نیاز 
مردم به  توســعه مراکز درمانی از ســاخت ۴ مرکز 
درمانی و اورژانــس در فازهای ۴، 5 و ۶ خبر داد و 
افزود: 3 مرکز درمانی تا پایان ســال در این شهر به 

بهره برداری می رسد.
صیــادی در ادامه بیان کرد: بــا تلاش های فراوان 
مسؤولان شهرستان، مجوز احداث بیمارستان دولتی 
22۰ تختخوابی پرند اخذ شــده و هم اکنون طراحی 
آن در حال انجام است و در آینده ای نزدیک عملیات 

اجرایی ساخت آن آغاز خواهد شد.
وی با اشــاره به شعار شــرکت عمران برای ارتقای 
کیفیــت زندگــی شــهروندان از عملیــات اجرائی 
ســاخت ۶ بوستان، ســاخت چندین مسجد و توسعه 
پیاده روســازی به طول ۶۰ هــزار مترمربع در فاز ۶ 

نیز خبر داد.

اخبار
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برداشت گاز از فاز ۱۱ پارس 
جنوبی آغاز شد

معاون وزیر نفت با اعلام اینکه برداشت گاز از فاز 
۱۱ پارس جنوبی آغاز شده است، گفت: گاز این فاز 
طی روزهای اخیر با خطوط لوله دریایی به پالایشگاه در 

خشکی ارسال شده است.
به گزارش ایرنا، محسن خجسته  مهر با بیان اینکه 
فاز ۱۱ به عنوان یک طرح راهبردی و مهم در دستور کار 
شرکت ملی نفت ایران در دولت سیزدهم قرار گرفت، 
افزود: تلاش همکارانم در شرکت ملی نفت ایران به بار 
نشست و هم اکنون شاهد برداشت از چهار حلقه چاه 

فاز ۱۱ پارس جنوبی هستیم.
مدیرعامل شرکت ملی نفت گفت:  فاز ۱۱ پارس 
جنوبی آماده افتتاح رسمی با حضور رئیس جمهوری و 
وزیر نفت است و به زودی با حضور مقام های رسمی به 

بهره برداری خواهد رسید.
وی با بیان اینکه فاز ۱۱ پارس جنوبی مرزی ترین فاز 
ایران است و برخلاف بعضی از موقعیت فازهای پارس 
جنوبی این فاز قابلیت تولید از چهار لایه بهره ده را دارد، 
ادامه  داد: در مدت 2۰ ماه همکاران شرکت ملی نفت 
ایران اقدامی را که 2۰ سال روی زمین مانده بود با 

همت مثال زدنی به اتمام رساندند.
خجسته  مهر با بیان اینکه اقدام های شرکت ملی 
نفت در پارس جنوبی تکمیل نشده است، اظهار کرد: 
2۰ میلیارد دلار اعتبار برای فشارافزایی در پارس 
جنوبی اختصاص داده شده است و صنعت نفت در این 

بخش مأموریت مهمی دارد.
طرح توسعه فاز ۱۱ پارس جنوبی با هدف استخراج 
روزانه ۵۶ میلیون مترمکعب گاز در حال توسعه است 
که از ویژگی های کلی طرح می توان به حفاری 2۴ 
حلقه چاه، 2 سکوی تولیدی )هریک به ظرفیت یک 
میلیارد فوت مکعب گاز ترش، معادل 28 میلیون 
مترمکعب در روز(، دو رشته خط لوله ۳2 اینچ دریایی 
به همراه خطوط چهار اینچ تزریق منواتیلن  گلایکول 
و تأسیسات اتصال به ورودی پالایشگاه فازهای ۶، ۷ و 8 
و فاز ۱2 پارس جنوبی، طراحی، ساخت و نصب سکوی 
فشارافزایی برای حفظ و نگهداشت تولید و تأسیسات 
فشارافزایی به همراه متعلقات کامل در پایان اشاره 

کرد.
همچنین روز گذشته سخنگوی دولت با بیان اینکه 
فاز ۱۱ پارس جنوبی به زودی به طور رسمی افتتاح 
می شود، گفت: عملیات بهره برداری رسمی از فاز ۱۱ با 
ابتکار مهندسان ایرانی به نتیجه رسیده است و پس از 

2۰ سال این پروژه از بلاتکلیفی رها خواهد شد.

خبرخبر

مدیرعامل شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی ایران می گوید 
اندکی ازدحام در جایگاه های عرضه سوخت وجود دارد که طبق 
روال سنوات قبل مربوط به ایام پرمصرف و پرسفر سال نظیر تابستان 
است. این درحالی است که بیشتر پمپ بنزین های بین راهی از ارایه 
کارت سوخت امتناع می کنند و در بیشتر شهرها نیز صف های 

کیلومتری برای بنزین زدن به چشم یم خورد .
یا  جایگاه      داران  سوخت  کارت  جمع      آوری  دیگر  سوی  از 
جایگزین      کردن آن در روزهای اخیر موردبررسی قرار گرفته و در 
این خصوص مباحث متفاوتی مطرح شده است. بررسی      ها نشان 
می دهد تاکنون برنامه      ای برای تغییر در سهمیه      بندی بنزین وجود 
ندارد؛ اگرچه سناریوهای مختلفی مطرح شده است. در ابتدا ذکر 
این مطلب ضروری است که پیرو بند )ه(، جزء ۷ تبصره ۱۴ قانون 
بودجه که به هدفمندی یارانه      ها می پردازد؛ بحث جمع آوری کارت 
سوخت جایگاه      دارها مطرح شده ولی با توجه به اثراتی که دارد؛ 
برای جمع آوری  برای کوتاه      مدت هنوز دستورکار قدرتمندی 
کامل آن وجود ندارد بلکه محدود شده است؛ محدودیتی که قرار 
نیست برای مردم دردسری ایجاد کند.  به صورت دقیق تر تغییری 
در سهمیه      بندی، قیمت یا وضعیت کلی تحویل سوخت ایجاد نشده 

بلکه تعداد کارت های جایگاه      داران کاهش یافته است.
مسولان می گویند مدت سه ماه است که از روسیه بنزین وارد 
نمی کنیم و اگر واردات هم باشد بسیار کم است، غیر از موضوع 
مصرف؛ بحث بالا بردن و حفظ ذخایر استراتژیک هم مطرح است، 
کشور نمی تواند بدون ذخیره باشد، پالایشگاه ها نیاز به دوره های 
توقف تولید و تعمیرات اساسی دارند و یا اینکه ممکن است حوادث 
غیرمترقبه پیش بیاید، بنابراین باید ذخیره استرتژیک داشته 
باشیم، اکنون که مصرف بالاست شاید به ما این امکان را ندهد که 

ذخیره را افزایش دهیم.
به عبارت دیگر اگر مشتری با اتمام سهمیه خرید خود روبه      رو 

شده بازهم می تواند از کارت جایگاه      داران استفاده کند ولی به جای 
کارت متصل به یک نازل، باید کارت را از متصدی جایگاه دریافت 
کرد؛ به جای کارت نخ دار از کارت داخل جیب متصدی استفاده 
خواهد شد.  این رویکرد اگرچه تغییری در مکانیزم های تحویل 
سوخت ایجاد نکرده ولی شاید فرآیند سوخت      گیری خودروها را 
با تاخیر همراه سازد که چندان هم گسترده نخواهد بود زیرا روح 
حاکم بر تصمیمات از تغییر عمیق در سازوکارهای اجرایی در حوزه 
بنزین حکایت ندارد. به صورت دقیق تر افزایش قیمت بنزین برای 
سال جاری منع قانونی دارد ولی بهتر است مشتریان با کارت سوخت 
شخصی وارد جایگاه      ها شوند. به گزارش »ایسنا« شرکت ملی پخش 
فرآورده های نفتی حکایت از قانونی بودن تکلیف استفاده از کارت 
سوخت شخصی دارد که باهدف بهبود نظام توزیع بنزین در کشور 
مطرح شده است. شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی از رانندگان 
درخواست کرده      است که حتما با کارت های شخصی خود وارد 

جایگاه      ها شوند.
به گفته نماینده مجلس این طرح با هدف ساماندهی نظام توزیع 
بنزین و کاهش قاچاق سوخت تعریف شده که تقاضای شخصی 

را هم مورد هدف قرار داده      است. البته باتوجه به اینکه بخشی از 
خودروسواران از کارت های سوخت جایگاه      داران استفاده می کنند 
اجرای این طرح برای برخی مشکل      ساز خواهد بود، بااین حال هادی 
بیگی      نژاد عضو کمیسیون انرژی، این طرح را اقدامی صحیح و لازم 
برای ساماندهی نظام توزیع بنزین می داند و تقاضای ۹۰ درصد مردم 
با »۶۰ لیتر بنزین یک هزار و ۵۰۰تومانی و ۳هزار تومانی پاسخ داده       

می شود.«
از سوی دیگر خبر  گزاری تسنیم با تکیه به گزارش های مردمی 
مدعی شده برخی متقاضیان از زمان انتظار ۶ماهه برای صدور کارت 
سوخت خبر می دهند؛ همچنین برخی روش های پیگیری وضعیت 
صدور کارت سوخت از دسترس مردم خارج شده اند. درحالی که 
تاکنون بیش از دوبرابر تعداد خودروها و موتورسیکلت       های فعال 
در ناوگان حمل ونقل کشور کارت سوخت صادر شده است، بازهم 
علاوه بر صدور کارت سوخت برای خودروهای نوشماره، برای 
افرادی که کارت سوخت خود را گم می کنند، کارت سوخت جدید 
صادر می شود. فرآیند صدور کارت سوخت المثنی که با ثبت       نام در 
پلیس+۱۰ آغاز می شود و با صدور کارت سوخت و ارسال آن توسط 
دفاتر پستی به سرانجام می رسد، در نیمه دوم سال ۹8 )پس از آغاز 
سهمیه       بندی بنزین( به ۴۵ روز تا دو ماه رسید، اما در سال ۹۹ و در 

بحبوحه شیوع کرونا، زمان انجام این فرآیند روزبه روز بیشتر شد.
همچنین مدیرعامل شرکت ملی پالایش و پخش فراورده های 
نفتی با بیان اینکه »سهمیه بندی بنزین تغییری نمی کند«، گفت: 
باید مصرف را مدیریت کنیم، زیرا مصرف بالای ۱۰۰ میلیون لیتر 
بنزین با توجه به جمعیت کشور تطابق ندارد. مدیرعامل شرکت ملی 
پالایش و پخش فراورده های نفتی با بیان اینکه »سهمیه بندی بنزین 
تغییری نمی کند«، گفت: باید مصرف را مدیریت کنیم، زیرا مصرف 
بالای ۱۰۰ میلیون لیتر بنزین با توجه به جمعیت کشور تطابق 

ندارد.

هدف و اقتصاد گزارش می دهد: 

مشکل کارت سوخت یا کمبود بنزین !  حجم ذخیره سازی گاز به روزانه 
۱00 میلیون مترمکعب می رسد

مدیرعامل شرکت مهندسی و توسعه گاز ایران با 
تأکید بر اینکه صدور خدمات فنی و مهندسی نیازمند 
حمایت سیاسی است، از افزایش حجم ذخیره سازی 
گاز طبیعی به روزانه ۱۰۰ میلیون مترمکعب تا سال 

۱۴۰۶ خبر داد.
به گزارش شانا، رضا نوشادی، در گفت وگو با شانا، 
ضمن ارائه گزارشی از فعالیت های انجام شده و وضع 
طرح ها و پروژه های صنعت گاز در دو سال فعالیت 
دولت سیزدهم در این شرکت، برنامه های آینده را 

تشریح کرد.
وی با بیان اینکه توسعه میدان گازی سراجه قم 
جزو پروژه های بسیار مطلوب در حوزه ذخیره سازی 
گازی است و فعالیت در این میدان هم آغاز شده، 
تصریح کرد: امسال دو کارویژه که در کشور بی سابقه 
در  ذخیره سازی  نخست  می شود.  اجرایی  است 
گنبدهای نمکی است، زیرا آینده انرژی دنیا در اختیار 
هیدروژن خواهد بود و ما نیز به این گنبدهای نمکی 

نیاز داریم.
میدان  عملیات  انجام  هم  دوم  مورد  گفت:  وی 
دو  این  شدن  فعال  با  که  است  ورامین  یورتشای 
میدان گازی، آخرین حلقه لازم برای تکمیل زنجیره 
ذخیره سازی گاز، ابلاغ شده به شرکت ملی گاز ایران 

بسته می شود.
وی از آغاز مطالعات در حوزه پایین دستی این سه 
مخزن ذخیره سازی گاز )بانکول، مختار و قزل تپه( 
خبر داد و با تأکید بر افزایش تولید از محل مخازن 
از محل مخازن  تولید  بیان کرد:  گاز  ذخیره سازی 
برنامه ریزی  اساس  بر  گاز  ذخیره سازی  زیرزمینی 
انجام شده تا پایان سال ۱۴۰۶ به روزانه ۱۰۰ میلیون 
مترمکعب می رسد، ضمن آنکه تا پایان سال ۱۴۰۴ 
نیز این مقدار به حدود دو برابر حجم کنونی خواهد 

رسید.
وی با تأکید بر اینکه اجرای پروژه هوشمندسازی 
گاز  مصرف  صرفه جویی  سبب  کشور  گاز  شبکه 
صفر  پروژه  این  در  صرفه جویی  حجم  و  نمی شود 
است، افزود: باید سازوکار تنظیم گری داشته باشیم تا 
بتوانیم رفتار مصرف کننده را اصلاح کنیم و اگر پروژه 
هوشمندسازی شبکه گاز با سازوکارهای تنظیم گری 
تلفیق نشود هیچ تأثیری نخواهد داشت، مگر اینکه به 
شرکت ملی گاز ایران اجازه داده شود با مصرف کننده 
پرمصرف سازوکار قیمتی متفاوتی داشته باشد و با 
اعمال جرایم، مصرف در بخش های مختلف را بهبود 

بخشد که دولت باید مجوز آن را صادر کند.

خبرخبر

از  تفحص  و  تحقیق  با  اسلامی  شورای  مجلس  نمایندگان 
شرکت های پتروشیمی دولتی در فروش و صادرات محصولات موافقت 

کردند.
به گزارش ایسنا، در جلسه علنی روز گذشته مجلس  گزارش 
کمیسیون صنایع و معادن مبنی بر تصویب تقاضای تحقیق و تفحص از 
شرکت های پتروشیمی دولتی در فروش و صادرات محصولات، با ۱۳۴ 
رای موافق، ۳۷ رای مخالف و ۴ رای ممتنع از مجموع ۱۷۵ رای ماخوذه 
به تصویب نمایندگان رسید.روح الله عباسپور سخنگوی کمیسیون 
صنایع و معادن مجلس ضمن قرائت گزارش کمیسیون صنایع و معادن 
مبنی بر تصویب تقاضای تحقیق و تفحص از شرکت های پتروشیمی 
دولتی در فروش و صادرات محصولات با تاکید بر اینکه 28 نفر از 

نمایندگان مجلس این درخواست تحقیق و تفحص را مطرح کرده اند، 
موارد زیر را به عنوان محورهای این تحقیق و تفحص عنوان کرد:

- چه شرکت هایی مجاز به خرید محصولات پتروشیمی جهت 
فروش داخلی می باشند و مکانیزم اعمال تخفیف به این شرکت ها 

چیست؟
- چه شرکت هایی مجاز به خرید محصولات پتروشیمی جهت 
فروش خارجی و صادرات می باشند و مکانیزم اعمال تخفیف به این 

شرکت ها چیست؟
- چرا گروه گسترش نفت و گاز پارسیان بخش قابل توجهی از فروش 
صادراتی خود را منحصرا به شخصی برزیلی واگذار نموده و مانع رقابت 
در این زمینه می شود که این کار زمینه فسادهای متعدد را اینجاد نموده 

است؟
تولید کننده  - دلیل عدم تسویه حساب برخی شرکت های 
محصولات پتروشیمی با خریداران خارجی چیست و چرا بعضا برخی 
خریداران خارجی به شرکت های تولید کننده دولتی بعضاً تا ۵۰ 
میلیون دلار بدهکار می باشند؟ چرا منافع ملی و منافع شرکت ها در این 

خصوص رعایت نشده است؟
- چرا در فروش صادراتی محصولات پتروشیمی در شرکت های 

داخلی مختلف بعضاً تفاوت قیمت قابل توجهی وجود دارد؟
- چرا در فروش صادراتی محصولات پتروشیمی در شرکت های 
داخلی مختلف بعضاً تفاوت قیمت قابل توجهی با قیمت های جهانی 

وجود دارد

تحقیق و تفحص از شرکت های پتروشیمی دولتی کلید خورد

بلوار شهدای مالیات راهبردی ترین پروژه ۱0 سال اخیر پرند افتتاح شد

پروژه شاخص مسیر دسترسی میدان آزادی پرند به جاده قدیم ساوه با حضور 
مسئولان کشوری، استانی و شهرستانی و شهری افتتاح شد.

حمیدرضا اله یاری، شهردار پرند در آیین افتتاح  این پروژه، با بیان اینکه پروژه 
مسیر دسترسی میدان آزادی پرند به جاده قدیم ساوه یکی از بزرگترین پروژه 
های عمرانی شهر پرند است، گفت: ترافیک ورودی جاده قدیم طی سال های 
اخیر تبدیل به یک معضل جدی برای شهروندان به ویژه مراجعین به شهرک 
صنعتی شده بود که با احداث مسیر دسترسی جدید و استاندارد، این مشکل 

برطرف شد.
شهردار پرند تصریح کرد: این پروژه در طرح جامع شهری پرند وجود داشت که 
سالها مسکوت مانده بود اما با توجه به جمعیت روزافزون شهر و افزایش ترافیک 
در این محور،  در دوره کنونی در دستور کار شهرداری قرار گرفت که با حمایت 
شورای شهر و با تلاش شبانه روزی همکارانم امروز شاهد افتتاح این پروژه بزرگ و 
شاخص هستیم.وی افزود: این پروژه به طول تقریبی ۱۵۰۰ متر در دو مسیر رفت 
و برگشت و با اعتباری بالغ بر ۴۳۰ میلیارد ریال که بخشی از آن از محل مالیات 
برارزش افزوده تامین و در کمتر از ۶ ماه ساخته و به بنام بلوار شهدای مالیات 
نامگذاری شد. شهردار پرند با تاکید بر افتتاح هر ماه یک پروژه بزرگ و شاخص در 
شهر، گفت: اولویت شهرداری و شورای شهر در احداث پروژه های عمرانی، مبتنی 
بر نیازهای اصلی و اساسی شهروندان است و پروژه های کاربردی نظیر احداث 
مجموعه های ورزشی چند منظوره، ساختمان شهرداری، احداث چندین پارک 

بزرگ، دریاچه مصنوعی و شهربازی و… بخشی از این پروژه هاست که در سال 
پیش رو در فازهای مختلف به ویژه فازهای ۳ تا ۶ به بهره برداری خواهد رسید.
قدردانی رئیس سازمان امور مالیاتی كشور از دكتر اله ياری شهردار پرند

به ورودی جاده قدیم ساوه، پروژه ای  دکتر سبحانیان: مسیر دسترسی پرند 
شاخص، ارزنده و قابل تقدیر است // اختصاص ۷۵ درصد از بودجه شهرداری پرند 

به امور عمرانی موجب توسعه این شهر می شود
دکتر محمد هادی سبحانیان رئیس سازمان امور مالیاتی کشور طی سخنانی 
در مراسم افتتاح پروژه مسیر دسترسی میدان آزادی پرند به ورودی جاده قدیم 
ساوه، گفت: بسیار خوشحالیم که امروز شاهد افتتاح یکی از مهمترین پروژه های 

عمرانی شهر پرند هستیم.
رئیس سازمان امور مالیاتی کشور ضمن قدردانی از شهرداری و شورای اسلامی 
پرند برای نام گذاری این پروژه به بلوار "شهدای مالیات"، بیان داشت: اینکه 
مالیات بر ارزش افزوده پرند به پروژه های عمرانی و شاخص اختصاص می یابد، 
جای خرسندی دارد و بودجه ۷۵ درصدی شهرداری در امور عمرانی موجب 

توسعه و آبادانی این شهر می شود.
دکتر سبحانیان افزود: مطئمنا این پروژه گامی مهم در راستای رفاه شهروندان 

پرند و موجب کاهش بار ترافیکی خواهد بود
دکتر سبحانیان در پایان این مراسم با اهدای لوح تقدیر، از زحمات دکتر اله 

یاری تجلیل نمود.

نوسازی ۱۰ هزار تاکسی فرسوده تهران تا شهریور ۱۴۰۳
مدیر نوسازی سازمان مدیریت و نظارت بر تاکسیرانی شهر 
تهران با اشاره به آغاز پرداخت وام ۱5۰ میلیونی نوسازی 
تاکسی در شهر تهران اعلام کرد که براساس برنامه ریزی 
های صورت گرفته ۱۰ هزار تاکسی تا شهریور ماه سال 

آینده نوسازی خواهد شد.
وام  جزئیات  مورد  در  رهبر  ،امین  ایسنا  گزارش  به 
۱5۰میلیونی  نوسازی تاکسی های فرسوده شهر تهران 
خود  داخلی  منابع  از  تهران  شهرداری  اینکه  بر  تأکید  با 
با  فرسوده  تاکسی های  نوسازی  برای  را  تسهیلاتی 
مشارکت صندوق کارآفرینی امید فراهم کرده است، افزود: 
اداره  به  مراجعه  با  تسهیلات  دریافت  برای  تاکسیرانان 
نوسازی سازمان تاکسیرانی باید نسبت به ثبت نام اقدام  
کنند که متناسب با زمان ثبت نام برای تشکیل و تکمیل 
پرونده بانکی، به صندوق کارآفرینی امید برای بهره مندی 

از تسهیلات معرفی می شوند.
وی با بیان اینکه تسهیلات ۱5۰ میلیون تومانی با کارمزد 
۸ درصد و بازپرداخت ۶۰ ماهه با سه ماه تنفس از ابتدای 
شهریورماه سال جاری برای نوسازی تاکسی ها آغاز شده 
است، اظهار کرد: ضامن این تسهیلات نیز یک برگ چک 

صیادی و سند خودرو است که اجازه فروش خودرو را تا 
پایان پرداخت اقساط که 5 سال می شود را نخواهد داشت.

صندوق  با  تهران  شهرداری  قرارداد  اینکه  بیان  با  رهبر 
کارآفرینی امید برای نوسازی تاکسی های فرسوده مبلغ 
اول  از  قرارداد  این  گفت:  است،  تومان  میلیارد   ۱5۰۰
شهریورماه عملیاتی شده و  با این مبلغ می بایست ۱۰ 

هزار دستگاه تاکسی را در یک سال نوسازی کرد.
مدیر نوسازی سازمان مدیریت و نظارت بر تاکسیرانی شهر 
تهران در پاسخ به این سوال که آیا خودروساز توان تولید 

۱۰ هزار تاکسی در یکسال را دارند؟ افزود: پاشنه آشیل 
موضوع همین مسئله است؛ چرا که خودرو ساز باید بتواند 
با توجه به نیاز ناوگان حمل و نقل عمومی، تاکسی ها را 
تامین کند و ما تقاضا داریم از آنجایی که قرارداد خودروساز 
از طریق نماینده سازمان شهرداری ها و اتحادیه حمل و 
نقل مسافر شهری منعقد می شود، خودروساز باید متعهد 
باشد بر اساس ثبت نام های صورت گرفته و تعهدی که 
ایجاد می شود؛ پیش فاکتور را صادر کند و در زمان بندی 

مشخص، خودرو را تحویل دهد.
وی با بیان اینکه از ابتدای سال تاکنون  ۱۰۰۰ دستگاه 
تاکسی از نوع خودروی جایگزین “سمند سورن” تماما به 
صورت نقدی نوسازی شده است، ادامه داد: براساس برنامه 
ریزی های انجام شده می بایست ماهانه حداقل یکهزار 
پرونده بانکی در صندوق کارآفرینی امید تشکیل دهیم تا 

متقاضیان بتوانند وام را دریافت کنند.
رهبر در پاسخ به این سوال که نوع خودرو تاکسی نوسازی 
شده چه خواهد بود؟ گفت: فعلا تنها خودرویی که توانسته 
مجوز شماره گذاری تاکسی را اخذ کند، “سمند سورن” 

بوده است.
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۸۰ درصد تعهد درآمد نقد شهرداری 
منطقه یک تهران محقق شد

 شــهردار منطقه یک تهران از تحقق 
۸۰ درصدی تعهــد درآمد نقد مصوب 
خبر داد و بر روند رو به رشد آن تاکید 

کرد.
به گــزارش ایرنــا به نقــل از روابط 
سید  یک،  منطقه  شــهرداری  عمومی 
مهدی صباغ روز دوشــنبه در جلســه 
کمیته درآمدی که بــا حضور معاونین 
مالی و شهرســازی، مدیر اداره درآمد، 
مشاورین، شهرداران نواحی، و روسای 
ادارات مرتبط برگزار شــد، ضمن بیان 
تحقق بیش از ۸۰ درصدی معادل 5۰ 
هزار میلیارد ریــال درآمد نقد مصوب 
منطقــه در هفته آخر مرداد ماه ســال 
جــاری گفت: رونــد رو به رشــد در 
خصوص تحقق درآمــد نقد و غیر نقد 

منطقه باید تداوم داشته باشد.
وی در این راســتا بــر پیگیری پرونده 
های بند »ت« بودجــه دولت، پرونده 
های ارســالی به کمیسیون ماده پنج و 
نیز احصا تغییر کاربری های غیر مجاز 
و جلوگیــری از ادامــه فعالیت تا زمان 

وصول درآمد تاکید کرد.
در این جلسه ابوذر شجاعیان مدیر اداره 
درآمد و نوســازی منطقــه یک و دبیر 
از  منطقه گزارشی  این  درآمدی  کمیته 
عملکــرد نواحی و نیز تعداد فیش های 
صادر شــده در انتظار پرداخت ارائه و 
پیگیری شــهرداران نواحــی در زمینه 
وصول فیش ها را خواستار روند رو به 
رشــد در خصوص تحقق درآمد نقد و 
غیر نقد منطقه باید تداوم داشته باشد.

معاون خدمات شهری و محیط زیست 
شــهرداری منطقه یــک تهران اعلام 
کرد: ســه هزار متر مربع فضای ســبز 
بزرگراه شــهید صدر به منظــور ارتقا 
سطح کیفی فضای سبز و زیباتر شدن 
نمای بصری شهربا اجرای طرحی ویژه 

و جهادی، بازپیرایی شد.
احسان صفایی با اعلام این خبر گفت: 
اداره فضــای ســبز منطقــه یک طی 
طرحی ویژه و با بســیج عوامل فضای 
ســبز منطقه نســبت به کاشت گل و 
گیاه در بزرگراه شهید صدر حد فاصل 
خیابان دستواره تا بزرگراه مدرس اقدام 

کرد.
وی افــزود: در این طرح تعداد بیش از 
یک هزار اصله درخــت و درختچه از 
ارغوان،  پیروکانتا،  تلــخ،  زیتون  جمله 
یاس هلندی و ... غرس شــده وطرح 
ادامه دار بوده و در فاز اول، 3 هزار متر 

مربع کاشت انجام شده است.
چندی  کــرد:  خاطرنشــان  صفایــی 
پیــش نیز عملیات مرمــت دیواره نهر 
سرپوشــیده و جدولگذاری در بزرگراه 
شــهید صدر غرب - رمپ ورودی به 
با  بزرگراه شهید صیاد شیرازی جنوبی 
هدف رفع خطر مســیر تردد خودروها 
در سواره رو توســط اکیپ ۱3۷ ناحیه 

9 انجام شد.
ایمن ســازی بزرگراه شــهید صدر نیز 
از دیگر اقداماتی بوده اســت که توسط 
معاونت فنی و عمرانی در این مســیر 
انجام شده اســت و بر اساس آن کلیه 
پرتگاه ها و محل هــای خطرناک در 
زیر گذر قیطریه، پل شهید صدرو معابر 
اطراف آن به وســیله نــرده گذاری به 
طول تقریبی بیــش از 3۰۰ متر ایمن 
سازی و به منظور جلوگیری از سرقت 
از  اتصــالات مجددا  آهن آلات، کلیه 
طریق جوشــکاری و سایر تدابیر لازم 

به صورت ضد سرقت اجرا شد.

۵

افقافق
تجارتتجارت

ماهنامه  اجتماعی، اقتصادی استان تهران

معـاون ارتباطات و بین الملل شـورای 
تهـران، در نشسـت تخصصـی  شـهر 
انجمـن روابـط عمومی ایـران، با بیان 
اینکـه یکـی از اسـتراتژی هـای دوره 
ششـم شـورای شـهر، شـنیدن صدای 
گفـت:  اسـت؛  جامعـه  اقشـار  همـه 
از  اسـتفاده  بـر  عـلاوه  دوره  ایـن  در 
نظـرات کارشناسـی متخصصین، فارغ 
از نـگاه سیاسـی برای حل مشـکلات 
شـهری، بـر کثـرت ارتبـاط و شـنیدن 
مشـکلات اقشـار جامعه بـه صورت رو 

در رو نیـز اهتمـام وجـود دارد.
رسـانی  اطـلاع  پایـگاه  گـزارش  بـه 
شـورای اسلامی شـهر تهران، نشست 
عمومـی  روابـط  انجمـن  تخصصـی 
عمومـی  روابـط  محوریـت  بـا  ایـران 
شـورای شـهر تهران با حضـور مهدی 
چمـران، رییس شـورای شـهر تهران، 
محمـود رضـا کبیـری یگانـه، معـاون 
ارتباطـات و بیـن الملل شـورای شـهر 
تهران، اسـاتید دانشـگاهی و جمعی از 
اهالـی انجمـن روابـط عمومـی ایـران 
به میزبانی شـورای شـهر برگزار شـد.
کبیـری یگانـه بـا بیـان اینکـه حـوزه 
روابـط عمومـی فـارغ از حـوزه هـای 
دیگـر شـغلی از چالش هـای متفاوتی 
برخـوردار اسـت چرا کـه گفتمـان آن 
بـا دیگـر حرفـه هـا فـرق دارد؛ گفت: 
روابـط عمومـی در شـورای اسـلامی 
شـهر تهـران بـه عنـوان یـک حـوزه 
پیـدا  بـروز  و  نمـود  چالشـی  کامـلا 
کـرده اسـت و ایـن اتفـاق مختص به 
دوره ششـم شوراسـت و علـت آن این 
اسـت کـه از وقتی مقرر شـد تـا نفس 

ایـن  ارتباطـات  حـوزه  بـه  ای  تـازه 
مجموعـه دمیـده شـود با چنـد معظل 

بودیم. روبـرو  جـدی 
هـای  سیاسـت  از  یکـی  افـزود:  وی 
غاطبـه  بـا  اینکـه  لحـاظ  بـه  مـا 
ایجـاد  هسـتیم،  ارتبـاط  در  مـردم 
بسـتری قـوی بـرای تعامـل دوسـویه 
لایـه  تمـام  در  شـهروندان  همـه  بـا 
هـای مختلـف اجتماعـی بـود؛ ایجـاد 
طیـف  بـا  مویرگـی  ارتباطـی  شـبکه 
هـای مختلـف اجتماعـی کـه یکـی از 
راهبردهـای جـدی و سیاسـت هـای 
شـورای ششـم و در رأس آن، ریاست 
شـورای شـهر آقـای مهنـدس چمران 

شـد. محقـق  خوشـبختانه  بـود؛ 
اینکـه  بـه  اشـاره  بـا  یگانـه  کبیـری 
از  رسـانه  حـوزه  در  مـا  تغییرراهبـرد 
زمانـی آغاز شـد که بخشـی از شـبکه 
محدودیـت  دارای  اجتماعـی  هـای 
شـده و موضـوع فیلترینـگ عملیاتـی 
اعمـال  بـا  نشـان کـرد:  شـد؛ خاطـر 
ایـن محدودیـت هـا، حـوزه رسـانه با 
یـک سـد عجیبی بـه نام افول شـبکه 
بـود. ضمـن  مواجـه  اجتماعـی  هـای 
مقابـل جریـان  تـوان در  نمـی  آنکـه 
آن  فرآینـد  و  ایسـتاد  رسـانی  اطـلاع 
در  مـا  رو  همیـن  از  کـرد  تعطیـل  را 
جهـت تعریـف جدیـدی از ارتباطـات 
مـردم بـا شـورای شـهر تهـران برای 
رغـم  کشـورعلی  در  بـار  نخسـتین 
وجـود مشـکلات زیـر سـاختی و... از 
سـکوهای داخلـی ارتباطاتـی اسـتفاده 

کردیـم.
معـاون ارتباطات و بین الملل شـورای 

حـال  در  شـد:  یـادآور  تهـران  شـهر 
حاضـر هـر یـک از شـهروندان اقـدام 
بـه ایجـاد ارتباط و طـرح مسـئله کند 
مـی توانـد از سـکوهای داخلی رسـانه 
ای تعریـف شـده اسـتفاده و پیـام خود 
از  پـس  هـم  مـا  و  کنـد  ارسـال  را 
پیگیـری، پاسـخ ها را در بسـتر فضای 

مجـازی اعـلام مـی کنیـم.
معاونـت  اینکـه،  بـر  تأکیـد  بـا  وی 
ارتباطـات و بین الملل شـورای ششـم 
پرچمـدار ایـن مـدل ارتباطـی اسـت؛ 
تصریـح کـرد: هنـوز پـس از گذشـت 
مجـازی  فضـای  ورود  از  سـال  چنـد 
و آغـاز فصـل نویـن ارتباطـی، هنـوز 
بسـیاری از مراکـز دولتـی، وزارتخانـه 
طـور  بـه  کـه  هایـی  سـازمان  و  هـا 
دارنـد؛  کار  و  سـر  مـردم  بـا  مـداوم 
بـر ایـن باورنـد کـه موفقیـت در ایـن 
مشـکل  بسـیار  سـویه،  دو  فضـای 
خواهـد  روبـرو  شکسـت  بـا  گاهـاً  و 
بـود امـا خوشـبختانه مـا توانسـتیم بـا 
گفتمـان جدیـد، فصـل  ایـن  تعریـف 
نوینـی را در حـوزه ارتباطات دو سـویه 

کنیـم. عملیاتـی 
کبیـری یگانـه با بیـان اینکـه ما برای 
تقویـت این نـوع ارتباطـات باید هردو 
نیمـه پـر و خالی لیـوان را نـگاه کنیم 
تریـن  جـدی  از  یکـی  کـرد:  اظهـار 
مقولـه،  ایـن  در  مـا  هـای  سیاسـت 
شـنیدن صـدای مخالفیـن اسـت و ما 
بـا شـعار »زنـده بـاد مخالف مـن« در 
صدد رفـع دغدغـه تمام اقشـار جامعه 
چـرا  هسـتیم  منتقـدان  بخصـوص 
کـه معتقدیـم انتقـاد سـازنده موجـب 

پیشـرفت و رسـیدن بـه تعالـی کشـور 
شـد. خواهد 

وی بـا تأکید بـر اینکه این اسـتراتژی 
اصـول  بـر  و  نـگاه سیاسـی  از  فـارغ 
شـد؛  نهـاده  بنـا  ارتباطـی  و  علمـی 
اضافـه کـرد: به اذعـان صریـح برخی 
مخالفـان و منتقدان، اسـتراتژی شـنود 
سـخنان مخالفین، تنها در دوره ششـم 
شـورای اسـلامی شـهر بـوده و نظیـر 
ایـن اتفـاق در هیـچ دوره ای وجـود 
نداشـته اسـت و ایـن اقـدام از سـوی 
جامعـه منتقدان بسـیار پسـندیده بوده 
و بـر پایـه واقعیـت سـنجی بنـا نهاده 

است. شـده 
الملـل  بیـن  و  ارتباطـات  معـاون 
بـر  تأکیـد  بـا  تهـران  شـهر  شـورای 
اینکـه مـا در تلاشـیم تـا ارتبـاط بـا 
مـردم کامـلا چهـره به چهـره صورت 
گیـرد تـا حضور مسـئولان بـرای همه 
طیـف های شـهروندی ملموس شـود؛ 
یـادآور شـد: اقدامـات تحـول گرایانـه 
ای کـه در حـوزه اطلاع رسـانی شـورا 
بـه وجـود آمد؛ فضـای عمومـی و نوع 
ارتبـاط گیری و اقدامـات نظارتی خود 
اعضـا را هـم تحـت تأثیر قـرار داد. به 
طـوری که پـس از گذشـت 23 ماه از 
گذشـت فعالیـت این معاونت شـاهدیم 
برخـی اعضـا، بیـش از یکصـد برنامـه 
انجـام  را  مردمـی  دیـدار  و  میدانـی 
دادنـد. قطعـاً خروجـی ایـن بازدیدهـا 
موجـب می شـود که مسـائل بـه طور 
نظارتـی  موضـوع  و  آشـکار  مویرگـی 
هـا بـا قـدرت بیشـتری صـورت مـی 

. د پذیر
کبیـری یگانـه در ادامـه عنـوان کـرد: 
مصوبـات  از  عظیمـی  بخـش  ریشـه 
و لوایحـی در شـورا مـورد بررسـی و 
تذکـر نماینـدگان شـهر تهـران وجود 
بـا  نزدیـک  ارتباطـات  همیـن  دارد 
مـردم اسـت؛ دیده شـدن ابعـاد پنهان 
معظـلات شـهری همچـون معتادیـن 
از  متجاهـر، کـودکان کار و بسـیاری 
مشـکلاتی کـه گریبان شـهر را گرفته 
از همیـن طریـق اسـت از ایـن رو مـا 
در  نوینـی  نـگاه  اگـر  کـه  معتقدیـم 
حـوزه ارتباطـات مجموعـه شـورا بـه 
مسـئولانه  نـگاه  تغییـر  آمـده،  وجـود 
از سـوی اعضـای شـورای ششـم، بـه 
ریاسـت  چمـران  مهنـدس  خصـوص 

شوراسـت. محتـرم 
برگـزاری  آمادگـی  از  پایـان  در  وی 
بـا  چالشـی  نـگاه  هـر  بـا  جلسـات 
بخصـوص  مدنـی،  هـای  مجموعـه 
و  ایـران  عمومـی  روابـط  انجمـن 
دانشـگاهی تخصصـی  هـای   حـوزه 

 خبر داد.

معاون ارتباطات و بین الملل شورای شهر تهران در نشست انجمن روابط عمومی ایران:

 استفاده از سکوهای پیام رسان داخلی برای ارتباط
 با مردم در شورای ششم

۱6 واحد تولیدی و خدماتی آلاینده در 
شهریار اخطاریه محیط زیست گرفتند

 رئیس اداره حفاظت محیط زیســت شهرستان شهریار 
از ابلاغ اخطاریه محیط زیستی برای ۱۶ واحد صنعتی، 
تولیدی و خدماتی آلاینده این شهرستان طی مرداد ماه 

امسال خبر داد.
بــه گزارش ایرنا بــه نقل از روابط عمومــی اداره کل 
حفاظت محیط زیســت استان تهران، شــیدا آکار روز 
دوشــنبه با اعلام این خبر گفت: در پی گشت و پایش 
های مســتمر این اداره و به منظور نظارت بر وضعیت 
محیط زیست شهرستان، ضمن بررسی شکایات واصله، 
عملکرد صنعتی، تولیــدی وخدماتی در حوزه مدیریت 
پســماند، خروجی هوا و فاضــلاب واحد های صنعتی 

مورد پایش قرار گرفت.
وی با اشــاره به اینکه در مرداد ماه سالجاری برای ۱۶ 
واحد به دلیــل فعالیت آلاینده خود از جمله نداشــتن 
سیستم تصفیه فاضلاب، غیر مجاز بودن، عدم مدیریت 
اصولی پسماند و آلودگی هوا و صوت، اخطاریه زیست 
محیطی صادر شد، اظهار داشت: قطعا مهلتی برای رفع 
مشکلات مریوطه به واحدها اعطا می شود تا نسبت به 

رفع نواقص زیست محیطی اقدام کنند.
این مســئول تاکیــد کرد: در صورت برطرف نشــدن 
آلایندگی ضمن توقف فعالیت آلاینده مسئول مربوطه 
به مراجع قضایی معرفی شده و در لیست صنایع آلاینده 

نیز قرار خواهد گرفت.
رئیــس اداره و فرمانده یگان حفاظت محیط زیســت 
شهرســتان دماوند از جمــع آوری محل غیر مجاز دپو 

موقت و جداسازی پسماند خشک در رودهن خبر داد.
روابط عمومی حفاظت محیط زیســت استان تهران به 
نقل از نقی میرزاکریمی اعلام کرد: در راستای رسیدگی 
به شــکایات مردمی اهالی شهرستان رودهن مبنی بر 
ایجاد مزاحمــت و آلودگی یک مرکــز غیر مجاز دپو 
موقت و جداسازی پسماند خشک در کوچه نیستان این 
شهرستان، موضوع در دستور کار این اداره قرار گرفت 
و با پیگیری های بعمل آمده فعالیت این مرکز تعطیل 

و جمع آوری شد.
وی با اشــاره به اینکه همچنین در راســتای پیگیری 
یکی دیگر از معضلات زیســت محیطی شهر رودهن 
از عملیات احداث سیســتم تصفیه پســاب کشتارگاه 
شهرداری بازدید شــد، اظهار داشــت: خوشبختانه با 
پیگیری های صورت گرفته عملیــات اجرایی احداث 
تصفیــه خانه رودهن آغاز شــده و امیدواریم با تلاش 
شهرداری رودهن این تصفیه خانه در آینده ای نزدیک 

به بهره برداری برسد.

اخبار

دانش آموزان شهرگلستان صاحب 
بوستان ترافیک می شوند

یکی از کارهـای مهمی کـه شـهرداری گلسـتان در اولویت 
اجرایـی خـود قـرار داده،  توجـه بـه زیرسـاختهای فرهنگـی 

بـرای آمـوزش نسـلهای بعـدی شـهروندان این شـهر اسـت.
بـرای ایـن حـوزه گام هـای متعـددی برداشـته شـده کـه 
سـاخت بوسـتان ترافیـک بـرای آمـوزش قوانیـن و چارچوب 
هـای ترافیکـی به دانـش آمـوزان یکـی از مهمترین آنهاسـت.
آنطور کـه دکتر سـید محمـد میرزمانی شـهردار گلسـتان 
می گویـد، همیـن امسـال این بوسـتان بـرای اسـتفاده دانش 

آمـوزان تکمیـل و افتتاح خواهد شـد.
مشـخصات پـروژه: مسـاحت: ۸۰۰۰ متـر مربـع ، اعتبـار 
سـال جـاری: ۱۲۰ میلیـارد ریـال ، پیشـرفت: ۶۰ درصـد ، 

مـکان پـروژه: انتهـای محلـه سبزدشـت

سطح جاده ساوه تسطیح می یابد
شـهردار گلسـتان خبـر داد: کار ضربتـی عمرانـی در محور 
آیـت الله سـعیدی در حدفاصـل محله سبزدشـت تـا محله باغ 

مهنـدس پـس از سـالها انتظار زیـر بـار عمرانی رفته اسـت. 
بـه گـزارش روابـط عمومـی شـهرداری گلسـتان: دکتـر 
سـید محمـد میرزمانـی بـا بیـان اینکـه شـهر گلسـتان بـه 
کارگاه عمرانـی تبدیل شـده اسـت، گفـت: گره هـای ترافیکی 
و موضـوع آسـفالت را در تمامـی معابـر مـورد نیـاز دنبـال 
می کنیـم و به طورقطـع بـا حمایـت اعضای شـورای اسـلامی 

شـهر، تحـول بزرگـی بـرای شـهروندان خواهیـم داشـت.
مدیریـت شـهری گلسـتان در ادامـه ایـن مطلـب ایـراد 
نمـود: از ابتـدای سـال جـاری تاکنـون کوچـه و خیابـان های 
بسـیاری در معابـر اصلـی و فرعـی پخـش شـده اسـت و ایـن 
مهـم تـا رضایـت شـهروندان محتـرم، در دسـتور کار حـوزه 

معاونـت فنـی و عمرانـی شـهرداری قـرار دارد.

 پایان بلاتکلیفی آبهای سطحی
 در شهرگلستان

هنـوز خاطـره آبگرفتگی هـای نفس گیـر در نقـاط مختلف 
شهرگلسـتان در اذهـان مـردم باقـی مانـده، روزهایـی کـه بـا 
یـک بـاران، خیابـان هـا و معابـر تبدیـل بـه رودخانـه ای مـی 
شـد که حتی نفـس خودروهـا را هـم به شـماره مـی انداخت، 
کـه در طـول سـالهای گذشـته همـواره جـزو مهمتریـن 
دغدغـه هـای ادوار شـورا و مدیـران مختلـف شـهری بـوده 

اسـت.
اینـک امـا بیـش از شـصت درصـد شـریان های انتقـال 
آبهـای سـطحی کل شـهر زیـر پوشـش شـبکه زیرزمینـی 

جمـع آوری آبهـای سـطحی قـرار گرفتـه اسـت.
فاز جدیـد از ایـن عملیـات مهم، سرپوشـیده کـردن جوب 
هـای بـزرگ و کانـال هـای فاضـلاب موجـود در مسـیرهای 
مهـم و پرتـردد شـهر بـود کـه بـا موفقیـت تکمیـل و نهایـی 

شـده اسـت.

شهر گلستان شهری پر تراکم در جنوبغرب استان تهران 
است .این شهر نیم میلیون نفری از کمبودها، اشکالات 
ساختاری، فرسودگی و معضلات بسیاری رنج می برد که طی 

سالها و دهه ها بر آن تحمیل شده است.
شورای اسلامی شهرگلستان اما در این دوره با یک انتخاب 
صحیح، طعم خوش توسعه و بهبود را نصیب مردم نجیب این 

شهر کرد.
دکتر سید محمد میرزمانی شهردار گلستان با کوله باری از 

تخصص و تجربه سکاندار مدیریت این شهر است.
فردی که با اشراف به مسائل اجتماعی، زیست محیطی و 

عمرانی شهر، در حال رقم زدم برگه ی پر افتخار تغییر و تحول 
شهری در گلستان است.

وی با تشخیص صحیح کمبودها و رده بندی درست 
امورات، آنچه را که لازمتر است، پیش می برد.

ترمیم آسفالت فرسوده و عذاب آور معابر شهری، جدول 
گذاری خیابان ها، بهبود و ایجاد جلوه های بصری شهری، 
ساخت اماکن فرهنگی و تفریحی، این شهر را به کارگاه 

عمرانی تبدیل کرده است.
شهری که آبادی را علیرغم کمبود درآمدها، تجربه می 

کند، بدون کسری بودجه و حتی افزایش درآمد.

روز خبرنگار ، هم برای خبرنگاران زیبا بود 
و هم برای شهروندانی که از سوی مدیران 
شهری و شورای شهر آنهم بدون تبلیغات 
زائد کلنگ هفت پروژه جدید و بزرگ را بر 
زمین زده شد .  شاید رؤیایی ترین این پروژه 
ها، عملیات ساخت اولین استادیوم ورزشی 
شهرگلستان باشد که قرار است با ظرفیتی 
بالغ بر بیست هزار تماشاچی در زمینی به 
شود. ساخته  مربع  متر  هزار   ۲۳ مساحت 

آنطور که شهردار گلستان پیشتر اعلام کرده 
بود، طراحی های جامعی برای این استادیوم 
صورت گرفته و زمین های ورزشی و چند 
مجموعه مختلف در دل این استادیوم پیش 
میرزمانی،  آقای  گفته  است.به  شده  بینی 
رقمی بالغ بر یکصد میلیارد تومان در گام 

اول برای شروع این پروژه اختصاص یافته 
و هم اکنون پیمانکار آن انتخاب شده و به 
زودی کار خود را آغاز خواهد کرد.آرامستان 
بعد  که  بود  مهمی  پروژه  نیز  شهرگلستان 
از دو دهه تلاش و پیگیری بالاخره با همت 
شهردار گلستان به سامان رسید و امروز کلنگ 
آماده سازی آن در مساحتی افزون بر بیست 
هزار متر مربع بر زمین خورد.آماده سازی 
آرامستان شهرگلستان بیش از ۴۰ میلیارد 
ریال اعتبار اولیه دارد تا برای بهره برداری 
بعدی  باشد.پروژه  داشته  را  اولیه  شرایط 
شهرداری  آموزی«  حرفه  و  »فن  مجموعه 
با  گلستان است که در زمینی هزار متری 
اعتباری بالغ بر ۵۰ میلیارد ریال کلنگ زنی 
سرای  سامانه  پروژه  کنار  در  بتواند  تا  شد 

یک  متجاهر  معتادان  برای  گلستان  شهر 
نقش کلیدی بمنظور بازآفرینی داشته باشد. 
ساختمان شورای گلستان نیز پروژه سوم بود 
که در این روز کلنگ احداث آن بر زمین خورد 
تا پارلمان شهری گلستان نیز بعد از چند 
سال بتواند در ساختمانی که شایسته مردم 
باشد ساکن شود. این ساختمان در زمینی 
به مساحت دو هزار متر مربع و با اعتبار اولیه 
۵۰ میلیارد ریال شروع شد.پروژه بعدی که 
امروز کلنگ آن بر زمین خورد، سرای محله 
در شهرک امام رضا)ع( بود که در زمینی به 
مساحت ۱۲۰۰ متر و با اعتبار اولیه پنجاه 
میلیارد ریال روند ساخت آن کلید خورد.
علمیات تعریض پل روی رودخانه شادچای 
در محدوده شهرک امام حسین)ع( هم پروژه 

دیگری است که کلنگ شروع به کار آن بر 
زمین خورد تا روند تا روند تکمیل کنار گذر 
شهر گلستان سرعت یابد. این کار با اعتبار 
اولیه پنجاه میلیارد ریال کلید خورد.آخرین 
بر زمین  امروز  کلنگی که در شهرگلستان 
خورد تا شاهد تولد پروژه های عمرانی تازه 
مجموعه  چند  ساخت  عملیات  باشیم،  ای 
ورزشی جدید در پارک ۱۰۰ هکتاری شهر 

گلستان بود که قرار است در مساحتی بالغ بر 
هشت هزار مترمربع با اعتبار اولیه ۶۰ میلیارد 
ریال شروع شود.در دو سال اخیر شهرداری 
در  چشمگیری  آمار  شده  موفق  گلستان 
توسعه فضاهای ورزشی داشته باشد و همین 
حالا به طور همزمان عملیات ساخت مجموعه 
های مختلف در بیش از پنجاه هزار متر مربع 

در جریان است.

نادر سازور پس از انتخابات هیئت رئیسه سال سوم شورای اسلامی 
شهر گلستان با اشاره به اینکه پیرو فرمایش امام علی )ع( پست و مقام 
در نگاه اسلامی آن هیچ ارزشی ندارد گفت: هدف از قبول این مسئولیت 
تنها توجه به قانونمداری، اخلاق مداری، ایجاد روحیه تلاش و توسعه 
آفرینی می باشد.ریاست جدید شورا در ادامه گفت: با تشکر و تقدیر از 
حسن اعتماد تمامی اعضای شورا از زحمات صادقانه و تلاش ارزشمند 
هیئت رئیسه قبلی، سرکار خانم ابراهیمی، ناصر قربانی، قاسم علیزاده 
عطالو و اصغ گنج خانی صمیمانه تشکر و قدردانی می نمایم. آقای سازور 

رئیس شورای اسلامی شهر گلستان بیان داشت: با پیگیری و رصد 
مشکلات سطح شهر باید در جهت رفع نقاط ضعف و همچنین تقویت 
نقاط قوت تلاش نمائیم که با تعامل بیشتر مجموعه مدیریت شهری 
در جهت رفع مشکلات و کاستی های شهر گلستان گام های اساسی 
برداشته می شود. ریاست شورای اسلامی شهر گلستان ضمن تشکر از 
ابراز لطف مردم گفت: از همه عزیزان استدعا دارم از نصب هرگونه بنر 

تبریک  پرهیز نموده و  ما را مورد لطفا خود قرار دهند.

جهاد خدمت در گلستان
 شهرگلستان کارگاه عمرانی است

سرآغاز تحولات بز گ عمرانی با ۷ طرح بزرگ
 پروژه رؤیایی استادیوم شهرگلستان کلید خورد

از تجربیات همه اعضای شورای شهر استفاده می کنیم 
 پیام قدردانی رئیس شورای اسلامی شهر گلستان 
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مدیرعامل شرکت عمران پرند مطرح کرد؛

 تحویل۷ مدرسه با ۱۰۷ کلاس 
آموزشی به دانش آموزان پرند از 

سوی شرکت عمران

مهنــدس صیــادی گفت: شــرکت عمران  
شهرجدید پرند 3۴ پروژه عمرانی شهری را در 

فازهای مختلف در حال اجرا دارد .
به گــزارش روابط عمومی شــرکت عمران 
پرند ، مهندس صیادی در سخنرانی پیش از 
خطبه های نماز جمعه پرند گزارشی از عملکرد 
یکســاله شرکت عمران را ارائه و بیان داشت: 
با توجه به نیاز شــهر به فضای آموزشــی با 
حضور وزیر راه و شهرسازی و مدیران استانی  
۷مدرســه با بیش از ۱۰۷کلاس آموزشی در 
پرند در هفته جاری بهره برداری و برای سال 
تحصیلی جدید به دانش آموزان پرندی تحویل 
خواهد شــد. مهندس صیــادی در خصوص 
پــروژه مترو پرند گفت: بــا توجه به توافقات 
انجام شده ۷5۰میلیارد تومان در سال گذشته 
به این پروژه تزریق شد و سرعت اجرای پروژه 

افزایش یافت و بزودی در شهریور ماه شاهد 
افتتاح مترو پرند خواهیم بود. مهندس صیادی 
با اشاره به نیاز مردم به  توسعه مراکز درمانی 
از ساخت ۴مرکز درمانی و اورژانس در فازهای 
۴،5،۶ خبــر داد و گفــت : 3 مرکز درمانی تا 
پایان ســال به بهره برداری می رســد.وی در 
ادامه افزود: با تلاش های فراوان مســئولان 
شهرســتان، مجوز احداث بیمارستان دولتی 
22۰ تختخوابی پرند اخذ شــده و هم اکنون 
طراحی آن در حال انجام اســت و در آینده ای 
نزدیک عملیات اجرایی ساخت آن آغاز خواهد 
شد.مدیرعامل شرکت عمران با اشاره به شعار 
شــرکت عمران برای ارتقای کیفیت زندگی 
شهروندان از عملیات اجرائی ساخت ۶ بوستان، 
ساخت چندین مسجد و توسعه پیاده رو سازی 

به طول ۶۰هزار مترمربع در فاز۶  خبر داد.
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احداث بزرگترین پروژه  پیاده رو سازی شهر پرند 
بطول ۶۰ هزار متر مربع از سوی شرکت عمران 

 مدیرعامل شــرکت عمران از اجرای 
پیاده رو سازی معابر شــمال  فاز۶ با 
هدف سهولت بخشی تردد شهروندان 
و افراد کم توان در حال انجام، خبرداد.

به گــزارش روابط عمومی شــرکت 
عمران شــهر جدید پرنــد، مهندس 
صیادی مدیر عامل شرکت عمران به 
همراه مدیران  و پیمانکار از بزرگترین پروژه احداث پیاده روسازی شهر پرند واقع در شمال 

فاز۶ بازدید کردند.
مهندس صیادی اظهار کرد: در راســتای ایجاد سهولت در تردد شهروندان و تحقق شعار 
ارتقای کیفیت زندگی شهروندان، عملیات اجرائی پیاده روسازی و کفپوش معابر شمال فاز 
۶  شامل خیابان های  ولیعصر )عج(، امامت، کلاهدوز، باغستان، ادب شمالی، میعاد، رسول 
اکرم)ص(، هلال احمر، آوینی و نیایش و امام علی)ع( جنوبی به مساحت  ۶۰ هزار مترمربع 

آغاز و هم اکنون دارای پیشرفت فیزیکی 25 درصدی می باشد.
 مدیر عامل پرند افزود: تاکنون برای اجرای این پروژه ، ۷۰ هزار متر جدول کشی انجام و 

مسیر ویژه دوچرخه سواری نیز در برخی از خیابان های فاز ۶ در حال انجام است.

افقافق
تجارتتجارت

ماهنامه  اجتماعی، اقتصادی استان تهران

گلناز پرتوی مهر 
یکــی از موضوعات کلیــدی در زمینه 
اعطای یارانه انرژی صنعت، مشــخص 
نبودن طیــف وســیعی از حمایت های 
یارانه ای از صنعت کشور بوده است که 
اخیرا نیز مســاله خام فروشی متانول در 
آن کاملا برجســته شده است که رانت 
خــوراک ارزان چگونه به جــای اینکه 
توســعه زنجیــره ارزش و خلق ارزش 
افزوده بیشــتر را ایجــاد کند، با اعطای 
بدون قید و شــرط رانت خوراک ارزان، 
به نابودی صنعت متانولی کشــور منجر 

شده است.
از همیــن رو نیــز مجلــس و دولت در 
برنامه هفتم توسعه، دست به اقدام بسیار 
مهمی زدنــد و از این پس حمایت ها به 
خصوص در بخش اعطای یارانه سوخت 
ارزان، تخفیــف در نــرخ خوراک گازی 
و همچنیــن تخفیف در نــرخ نفت خام 
و میعانــات گازی به ازای توســعه ای و 
از جنس تکمیــل زنجیره ارزش خواهد 
داشت. از همین رو نیز یکی از محل های 
مهم در بخش افزایش ســرمایه گذاری 
صنعتــی و تحقق رشــد اقتصــادی در 
ســرمایه گذاری  توســعه،  هفتم  برنامه 
از اعطای  با ســودآوری حاصل  مرتبط 

یارانه انرژی ارزان است.
به گزارش خبرنگار» افق تجارت «، موضوع 
اعطای یارانه انرژی و مشوق های صنعت 
موضوع مهمی در حوزه سیاست انرژی و 
توسعه اقتصادی است. در سال های اخیر، 
بسیاری از کشورها سیاست هایی را برای 
ارایه یارانه ها و مشوق هایی برای حمایت 
از صنایــع انرژی خود اعمال کرده اند. با 
این حال، درک روزافزونی وجود دارد که 
این یارانه ها و مشــوق ها باید وابسته و 
مشــروط به تکمیل زنجیــره ارزش و 
افزایــش ارزش افــزوده تولید صنعتی 
باشد. این رویکرد در برنامه هفتم توسعه 
ایران نیز مورد تاکید قرار گرفته اســت 
که تکمیل زنجیــره ارزش را به عنوان 
محوری کلیــدی برای جلوگیری از خام 
فروشی محصولات صنعتی و الزام ایجاد 
ارزش جدید در اقتصاد از طریق اعطای 

یارانه ارزان انرژی معرفی کرده است.
این طرح اذعان دارد که برای توســعه 
و تکمیــل زنجیــره ارزش باید حمایت 
به ویژه در حوزه یارانه ارزان ســوخت، 
تخفیــف در نرخ خوراک گاز و همچنین 
تخفیــف در نرخ نفت خــام و میعانات 

گازی صورت گیــرد. یکی از مهم ترین 
نقاط در بخش افزایش ســرمایه گذاری 
صنعتی و تحقق رشد اقتصادی در برنامه 
هفتم توسعه، ســرمایه گذاری مرتبط با 
سودآوری ناشــی از اعطای یارانه ارزان 
انرژی اســت. این بدان معناســت که 
یارانه ها و مشوق ها باید به گونه ای ارایه 
شود که توســعه صنایعی را تشویق کند 
که به اقتصاد ارزش افزوده می بخشد، نه 
اینکه صرفاً از استخراج و صادرات مواد 

خام حمایت شود.
در ماده 2۷ لایحه برنامه هفتم توســعه 
عــلاوه بر موضوع یارانــه انرژی، پیش 
تقویت مشــوق های  بــرای  بینی هایی 
حمایتــی دولت در حــوزه مالیاتی برای 
ارتقای جهش و رشد تولید گنجانده شده 
اســت. این شــامل حمایت از تحقیق و 
توسعه و تکمیل زنجیره ارزش از طریق 
اعتبار مالیاتی تحقیق و توسعه است که 
رویکردی جدید برای هدایت ســرمایه 
بخش هــای مختلف صنعتی به ســمت 

توسعه فناوری در صنعت است.
اعتبار مالیاتی تحقیق و توســعه مشوق 
مهمی اســت کــه می تواند بــه ایجاد 
بازاری برای شــرکت های دانش بنیان 
در هــر صنعت کمک کنــد و در عین 
حــال هزینه های تحقیق و توســعه را 
افزایش دهد. ایــن می تواند به ویژه در 
تکمیل زنجیره ارزش صنایع خام فعلی و 

ناکارآمد مانند متانول مفید باشد.
اعطای حمایت ها و مشوق های دولت چه 
در حــوزه مالیاتی و چه در زمینه اعطای 
یارانه انرژی، مشروط به تکمیل زنجیره 
بلندمدت،  ارزش و همچنیــن در قالب 
مهم ترین رویکردی است که در برنامه 
هفتم توســعه این رویکــرد می تواند به 
ارتقــای توســعه صنعتی بــا محوریت 
ایجاد ارزش بیشــتر برای اقتصاد ایران 
طی پنج ســال آینده کمک کند. برای 
با این چالش ها، ایجاد معیارهای  مقابله 
شفاف و روشن برای تخصیص یارانه ها 
و مشــوق ها، و همچنین مکانیسم هایی 
برای نظارت و ارزیابی اثربخشــی آنها 
بســیار مهم خواهد بود. علاوه بر این، 
ممکن اســت فرصت هایــی برای اهرم 
بخــش  تخصــص  و  ســرمایه گذاری 
خصوصی در توســعه صنایــع با ارزش 
افزوده، به ویــژه در زمینه های تحقیق 
و توســعه و انتقال فناوری وجود داشته 
باشــد.رویکرد فعلی در قبــال تفکیک 

حمایت ها و مشــروط کردن آنها به یک 
سازوکار مشــخص و زمان دار با قابلیت 
ارزیابی و صحت ســنجی برای توســعه 
تنها ســرمایه گذاری  نه  ارزش،  زنجیره 
مولد بخش صنعتی در توســعه فناوری 
و تکمیــل زنجیــره ارزش صنعتی خود 
را بــه دنبــال خواهد داشــت، بلکه با 
تکمیــل زنجیــره ارزش و هدایت موثر 
منابع صنعت به ســمت تکمیل زنجیره 
ارزش، از خام فروشی نیز فاصله خواهیم 
گرفت و به یک عرضه کننده محصولات 
نهایی و با قــدرت رقابت پذیری بالا به 
دلیل امکان اعطــا و تداوم تخفیفات بر 
روی خوراک هــای گازی و نفتی تبدیل 
خواهیم شــد که بازارهای متنوعی را با 
توجه بــه طیف صنایع کشــور پیش رو 

خواهیم داشت.
در مجمــوع، رویکــرد اعطــای یارانه 
انرژی و مشــوق های صنعتی که منوط 
و مشــروط به تکمیل زنجیره ارزش و 
افزایــش ارزش افــزوده تولید صنعتی 
اســت، راهبرد مهمی برای ارتقای رشد 
و توســعه اقتصادی پایدار در طی برنامه 
هفتم توسعه است است. این سیاست ها 
با حمایــت از صنایعی که بــه اقتصاد 
ارزش می افزاینــد، بــه جــای حمایت 
صرف از استخراج و صادرات مواد خام، 
می توانند به ایجاد یک اقتصاد متنوع تر و 
انعطاف پذیرتر کمک کنند که بهتر بتواند 
در برابر شــوک های خارجی و نوسانات 
قیمت های جهانی کالاها مقاومت کند. 

در ادامــه پیرامون آخریــن تحولات و 
انرژی  حــوزه  رویکردهای  مهم تریــن 
کشور با مالک شــریعتی نیاسر، رییس 
کمیتــه انرژی برنامه هفتم توســعه، به 

گفت وگو پرداختیم که خواهید خواند.
   برنامه ریزی در برنامه هفتم توســعه 
برای اصــلاح رویه اعطای یارانه انرژی 

منوط به توسعه زنجیره ارزش
مالک شــریعتی نیاســر، رییس کمیته 
انرژی برنامه هفتم توســعه و سخنگوی 
انــرژی مجلس شــورای  کمیســیون 
با خبرنگار»افق  در گفت وگو  اســلامی 
تجــارت«، دربــاره لزوم اصــلاح رویه 
اعطای یارانه انرژی به پتروشــیمی های 
متانولــی گفت: به صــورت غیر اصولی 
در سال های گذشته مجوز برای احداث 
پتروشیمی های متانولی صادر شده است 
ولی برای توســعه زنجیــره ارزش این 
نشده  اندیشیده  تدبیری  هیچ  متانولی ها 

است.
همین مساله باعث شده که ما هم اکنون 
با این مشــکل مواجه شــویم که تولید 
بســیار زیادی در حوزه متانول در کشور 
داریم و عملًا قیمت فروش آن از ارزش 
خــوراک آنکه به صورت یارانه توســط 
دولت در اختیار آنها قرار می گیرد خیلی 
انرژی  کمتر است. این عضو کمیسیون 
مجلس در ادامه بیان کرد: ارزش پایین 
محصول تولیــدی متانولی ها با توجه به 
قیمت خوراکی که به آنها داده می شــود 
برای ما ارزش کاســته دارد در حالی که 
ما باید از قِبل اعطــای یارانه انرژی به 
ارزش  با  متانولی هــا  پتروشــیمی های 

افزوده مواجه باشیم.
این نماینده مجلس یازدهم با بیان اینکه 
می توانیم این مشکل را به دو شیوه حل 
کنیــم گفت: ابتدا اینکــه خوراک ارزان 
به پتروشــیمی های متانولی اعطا کنیم 
و آنها به همان شــیوه سابق متانول را 
تولیــد کنند و به صورت نیمه خام آن را 
صادر کنند که در واقع این شیوه پرداخت 
یارانــه از جیب مــردم بــه متانولی ها 
کمیسیون  عضو  می شــود.  محســوب 
انرژی مجلس افزود: یک رویکرد دیگر 
نیز این است که با یک برنامه زمانبندی 
شده به متانولی ها فرصت بدهیم که طی 
۴ الی 5 ســال بخشــی از درآمدشان را 
صرف توســعه زنجیره ارزش خود کنند 
و با توسعه خودشان ارزش افزوده ایجاد 
کنند ما در برنامــه هفتم این رویکرد را 

دنبال می کنیم.
خاطرنشان  ادامه  در  نیاســر  شــریعتی 
کرد: علاوه بر این یک طرح مســتقل 
در مجلس عنوان قانــون دایمی دنبال 
می کنیم که هم اکنون در نوبت دســتور 
صحن علنی مجلس اســت، که اصلاح 
هدفمند کردن یارانه ها اســت و در این 
یارانه  به اصــلاح رویه اعطــای  طرح 
متانولی  پتروشیمی های  به  ارزان  انرژی 
پرداخته ایــم. وی با بیان اینکه هر کدام 
از این دو مسیر را دنبال می کنیم تا این 
معضل هرچه زودتر حل شود افزود: این 
موضوع را برای اعطای یارانه انرژی به 
پالایشــگاه ها هم دنبــال کردیم تا آنها 
بخشــی از ســود خود را صرف توسعه 
زنجیــره ارزش کنند. رویکــرد اعطای 
یارانــه انرژی منوط به توســعه زنجیره 
می تواند  کــه  اســت  رویکردی  ارزش 
موفق باشــد و به کشور کمک کند. این 
نماینده مجلس ادامه داد: ما در صورتی 
که همین گازی که به عنوان سوخت در 
غالب یارانه به پتروشــیمی های متانولی 
سودآوری  می کردیم،  را صادر  می دهیم 
بیشــتری برای ما داشــت. ارزش گاز 
صادراتــی از ارزش متانول صادراتی در 
میانگین ســال بیشتر اســت. اما اینکه 
بگوییم متانولی هــا را باید تعطیل کنیم 
هم درست نیست.عضو کمیسیون انرژی 
مجلس ادامه داد: ما باید متانولی ها را به 
سمت توسعه زنجیره ارزش پایین دستی 
سوق دهیم. پتروشیمی های متانولی این 
یارانــه ارزان را دریافت می کنند و آن را 
به صورت خام از کشور صادر می کنند و 
در نتیجــه منجر به کاهش درآمد دولت 
و کسری بودجه می شــود و در انتهای 
زنجیره مردم هستند که از این موضوع 
ضرر می شــود. امیدواریــم در برنامه 5 
ســاله آینده بتوانیم رویه اعطای یارانه 
انرژی بــه پتروشــیمی های متانولی را 

اصلاح کنیم.

»افق تجارت« بررسی کرد 

رویه اعطای یارانه انرژی به پتروشیمی های متانولی

فرآیند احراز اصالت اسناد 
و مدارک باید به طور کامل 

الکترونیکی شود
 رئیس کل دادگســتری اســتان تهران بــا تاکید بر 
الکترونیکی شدن فرآیند احراز اصالت اسناد و مدارک، 
گفت: نظام مند و الکترونیکی شدن امور و فرآیندها قطعا 

زمینه سوء استفاده های احتمالی را از بین خواهد برد.
به گزارش ایرنا از مرکز رسانه قوه قضائیه، علی القاصی 
روز یکشنبه در راس یک هیات قضایی از مدیریت تایید 
اســناد ترجمه شده بازدید کرد و نحوه خدمت رسانی به 
مراجعان را به طور مستقیم و بدون واسطه مورد ارزیابی 
قرار داد و اظهار داشــت: فرآیندها باید به گونه ای دنبال 
شــود که ضمن اســتعلام برخط و آنی اصالت مدارک 
و اســناد از طریق اتصال به درگاه دستگاه ها و ادارات 
مرتبط، زمینه های سوءاســتفاده ها و سندســازی های 

احتمالی از بین رود.
وی ضمــن تاکید بر اینکه به منظــور تحقق این مهم، 
تعامل دستگاه های مختلف از جمله دستگاه های دولتی 
امری اجتناب ناپذیر اســت، خاطرنشان کرد: ساز و کار 
لازم بــرای این هدف، باید در تعامل با دســتگاه های 
دولتی فراهم شود و اصالت اسناد و مدارک به نحو کامل 

احراز شود.
رئیس کل دادگستری استان تهران در بدو ورود به این 
اداره، از باجه هــای ارائه خدمات به مراجعان بازدید کرد 
و رضایت مندی مراجعان از نحوه خدمت رسانی را مورد 

ارزیابی قرار داد.
این مســئول فرایند تایید اسناد را نیز مورد بررسی قرار 
داد و اهم چالش ها و مشکلات موجود در این فرایند را 

احصاء کرد.
رئیس کل دادگستری استان تهران در همین زمینه به 
معاون حقوقی و معاون فناوری اطلاعات و برنامه ریزی 
دادگســتری کل اســتان تهران ماموریت داد تا ضمن 
احصاء آسیب ها و مشکلات موجود در انجام فرایندهای 
احراز اصالت اســناد به شیوه ســنتی، پیشنهادات خود 
را به منظــور پیگیری از بخش هــای مختلف در جهت 

الکترونیکی نمودن امور ارائه دهند.

قرار گرفتن مناطق ۱۷، ۱8 و ۱۹ 
مجاور بزرگراه آزادگان در پهنه 

فرونشست زمین
بر اســاس نتایج مطالعات میدانی سازمان نقشه برداری 
۱۸ کیلومتر از بزرگراه آزادگان در پهنه فرونشست است 

که شامل مناطق ۱۷، ۱۸و ۱9 شهر تهران می شود.
به گزارش ایســنا، فرونشست زمین، یکی از مخاطرات 
جدی است که متاسفانه به علت استخراج بی رویه منابع 
آب زیرزمینی در مناطق گسترده ای از کشور در حال رخ 
دادن است و این پدیده در صورت عدم مدیریت صحیح، 
می تواند خســارات جبران ناپذیری را برای مناطق دچار 

آن ایجاد کند.
به علت مخاطرات جدی پدیده فرونشســت در مناطق 
مسکونی و شــهری، پایش میزان فرونشست مناطق 
شــهری یکی از مواردی اســت که بایــد به آن توجه 
ویژه ای داشــت و رشــد و تغییرات غیر معمول میزان 

فرونشست در این مناطق باید مورد بررسی قرار گیرد.
بــا توجه به اهمیت اســتان و شهرســتان تهران و از 
آنجایی که برخی از مناطق شــهری و سازه های مهم 
در منطقه فرونشست واقع شده است، پایش مداوم پهنه 
فرونشست تهران در دســتور کار سازمان نقشه برداری 
کشــور قرار دارد و بر این اســاس محاسبات ماهیانه و 
ســالیانه بر اســاس پردازش های راداری و محاسبات 

ژئودتیکی صورت گرفته است.
یکی از مهمترین مخاطرات فرونشســت، آســیب به 
جاده ها، ریزش کانال ها، آسیب به سیستم های فاضلاب 
شهری، شکست لوله ها و آسیب به کلیه زیرساخت های 
شهری است که متاســفانه این آثار مخرب در بزرگراه 

آزادگان مشهود است.
بزرگراه آزادگان با 3۶.5 کیلومتر طولانی ترین بزرگراه 
شهر تهران است که به عنوان شاهراه و مهم ترین محور 
ارتباطی کل پایتخت محسوب می شود. این بزرگراه، از 
سمت شمال غرب به جنوب شرقی تهران کشیده شده  
اســت. این بزرگراه از غرب به بزرگراه آیت الله مهدوی 
کنی بعد از تقاطع بزرگراه فتح وصل و از جنوب شرق به 

سه راه افسریه )بسیج مستضعفین( ختم می شود.
در اصطلاحــات ترافیکی این بزرگــراه به نوعی یک 
شاهراه نامیده می شود که از راه های ورودی و خروجی 
پایتخت و کمربندی شهر تهران نیز به حساب می آید؛ 
چرا که بزرگراه آزادگان از طریق بزرگراه رجایی به شهر 
ری متصل می شــود و بار اصلــی ترافیک این بزرگراه 

مربوط به روزهای تعطیل و پایانی هفته است.
این در حالی است که از سال ۱395 شاهد گزارش هایی 

از نشست زمین در بخش هایی از این بزرگراه هستیم.
در پی انتشــار خبر نشســت های مکرر اتوبان آزادگان 
در مرداد ماه ۱۴۰2، بازدید میدانی از عوارض ســطحی 
ایجاد شده در امتداد بزرگراه آزادگان در مناطق گزارش 
شده توسط گروه کارشناسی از سازمان نقشه برداری در 
تاریخ ۱۷ مردادماه ۱۴۰2صورت پذیرفت که شــواهد 
متعددی از شکســت ها و شکاف ها و نشست و ریزش 

بخش هایی از زمین بر روی سطح زمین موجود بود.
با توجه به تکرار نشســت در منطقــه بزرگراه آزادگان 
میزان فرونشســت و شــرایط آن بر روی نقشــه های 
پهنه فرونشســت بررســی شد و نتایج نشــان داد که 
متاسفانه حدود ۱۸ کیلومتر از طول این بزرگراه از پهنه 
فرونشست می گذرد که شــامل مناطق ۱۷، ۱۸ و ۱9 

شهر تهران است.
این مسأله از آنجایی باید مورد توجه ویژه قرار گیرد که 
این اتوبان از مناطق با تغییرات نرخ فرونشســت عبور 
کرده اســت و از آنجایی کــه معمولا در مناطقی که با 
تغییرات نرخ فرونشســت مواجه  هستند، آثار سطحی 
ایجاد شــکاف و ترک در بزرگراه ها و سازه های محل 
ایجاد می شــوند، پیش بینی آسیب های وارده به اتوبان 
در این نواحی امر بســیار محتملی است.منطقه ریزش 
دارای نرخ فرونشســت در حدود ۷ سانتی متر در سال 
اســت، ضمن انکه تغییر نرخ فرونشست در این منطقه 
و بســیاری از مناطق بزرگراه آزادگان مشــهود است 
که این می تواند به عنوان مســبب تخریب ســطح و 

زیرساخت های اتوبان مورد بررسی قرار گیرد.

اخبار

تاسیس مرکز آموزش تخصصی آتش نشانی در شهریار

اولین جلسه هم اندیشــی و هماهنگی مدیران 
آتش نشانی های استان تهران با هدف تاسیس مرکز 

آموزش تخصصی آتش نشانی درشهریار برگزار شد.
به گزارش مدیریت ارتباطــات و امور بین الملل 
شهرداری شهریار؛ این نشســت با حضور مهندس 
رحمتی مدیر کل امور شهری و شوراهای استانداری 
تهران ،مرادی عضو شــورای اســامی شهر، علی 
ملکی شــهردار شــهریار، مدیر بازرسی، معاونت 
خدمات شهری شــهرداری شــهریار برگزار شد. 
شهردار شهریار در این نشست شغل آتش نشانی را 
یکی از حرفه های سخت و مشاغل حساس دانست 
و با گرامیداشــت یاد و خاطره شهید محسن لک از 
پرسنل آتش نشانی شهرداری اندیشه گرامی داشت.

وی افزود: با توجه به توسعه شــهری و آپارتمان 
نشینی افزایش امکانات و تجهیزات، خودرو وارتقاء 
سرانه این حوزه به نسبت رشــد جمعیت ضروری 

است.

مدیر کل امور شــهری و شــوراهای استانداری 
تهران نیز در این نشســت با تاکید بر بروزرســانی 
خدمات و امکانات گفــت: از مهمترین خدماتی که 

شــهرداری ها در راستای ایمنی شــهروندان ارائه 
می نمایند و در سازمان های آتش نشانی تعریف شده 
ایجاد ساز و کارهای مناســب جهت توانمندسازی 

بیشتر نیروها و پرسنل این ســازمان ها برای ارائه 
خدمات به مردم است که لزوم تقویت این خدمات با 
توجه به توسعه شهرنشینی و افزایش جمعیت بسیار 

مهم و ضروری است.
وی با اشــاره به لــزوم افزایش زیرســاختهای 
آموزشــی برای پرسنل ســازمانهای آتش نشانی 
افزود : بخــش مهمی از عملکــرد مطلوب خدمات 
ایمنی بــه نیروهای متخصص و کارکشــته و دارای 
نیروی جسمانی خوب است تا بتوانند در حفظ جان 
و امنیت خود و شــهروندان به بهترین شــکل گام 
بردارند و تاقی امکانات مناســب با نیروی انسانی 
کارآمد نتیجه بسیار مطلوبی در حوزه رضایتمندی 
مردم دارد.رحمتی در بخش دیگری از سخنان افزود 
: از مدیران شهری انتظار می رود در راستای مواردی 
چون سرمایه انسانی، تجهیزات آموزشی حرفه ای و 

همگانی بیش از پیش اقدام نمایند. 
گزارش محبوبه میرزایی
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اخطار به متقاضیان بدحساب مسکن ملی پرند

شــرکت عمران شــهر جدیــد پرند به 
متقاضیان طرح نهضت ملی مســکن در 
این شهر هشــدار داد چنان چه دو قسط 
از آورده خــود را واریز نکنند از این طرح 

حذف می شوند.
به گزارش ایسنا، شــرکت عمران شهر 
جدید پرنــد در اطلاعیــه ای خطاب به 
متقاضیان طرح نهضت ملی مسکن اعلام 
کرد: »براســاس مصوبه شورای مسکن 
اســتان تهران آن دســته از متقاضیان 
نهضت ملی مســکن پرند کــه تنها دو 
قسط از مبالغ اعلام شده را واریز ننمایند 
اخطار پیامکی واریز مبلغ ارسال می گردد 
و پــس از آن نیز به متقاضی نســبت به 
واریز اقساط بعدی در مهلت تعیین شده 

اظهارنامه حذف ارسال می گردد«.
در ادامــه ایــن اطلاعیــه آمده اســت: 
احداث  مالــی  منابع  تامین  »به منظــور 
پروژه هــای نهضــت ملــی مســکن، 
متقاضیانی که پس از ارســال اظهارنامه 
نیز نســبت به واریز اقســاط خود اقدام 
ننمایند، از پروژه حذف و متقاضیان جدید 
افراد بدحســاب خواهد شد«. جایگزین 

بنابراین گزارش در شــهر جدید پرند ۷5 
هزار نفر برای دریافت واحدهای نهضت 
ملی مســکن ثبت نام کرده اند که طبق 
اعلام شرکت عمران تاکنون ساخت 32 
هزار واحد برنامه ریزی شده است. از این 
تعداد برای 2۷ هزار واحد ســازنده تعیین 
و عملیات اجرایی آن آغاز شــده اســت. 
باقی مانــده واحدها در فرآینــد انتخاب 
ســازنده به سر می برند. قرار است ۷۰۰۰ 

واحد مســکونی در پرند تا پایان امسال 
افتتاح شود.

با توجه به آمــار و ارقام مذکور ۴3 هزار 
واحــد در پرند هنوز به مرحله ســاخت 
نرســیده که علت اصلی آن کمبود زمین 
اســت. علیرضــا جعفــری ـ مدیرعامل 
شــهرهای جدید وعده داده که تا پایان 
ســال به تعداد تمامی متقاضیان در شهر 
جدید پرند، زمین تامین شــود.هم چنین 
امروز جعفری در نشســت خبری درباره 
قیمــت واحدهای نهضت ملی مســکن 
گفت: مبالــغ دریافتی از متقاضیان طرح 
نهضت ملی مسکن بر اساس سه پارامتر 
هزینه ســاخت، آماده ســازی و محوطه 
ســازی انجام می شــود. در حال حاضر 
هزینه ســاخت هر متر مربع از واحدهای 
نهضت ملی مسکن بین ۷.5 تا ۸ میلیون 
اســت که به این رقم هزینه آماده سازی 
و محوطه ســازی هم اضافه می شود که 
بر عهده متقاضی اســت.از ســوی دیگر 
خرید و فــروش امتیاز واحدهای نهضت 
ملی مسکن به نظر می رسد توسط برخی 
دلالان بــا وجود هشــدارهای متعدد در 
جریان است. مدیرعامل شهرهای جدید 
در این زمینه بیان کرد: کسانی که امتیاز 
خود را به فروش می رســانند فرم »ج« 
خود را قرمــز می کننــد و دیگر امکان 
اســتفاده از ظرفیت های مسکن حمایتی 
را ندارند. همچنیــن خرید و فروش این 
واحدها توســط بنگاههــا کاملا خلاف 
اســت. متقاضیان نباید به افراد متفرقه و 

دلالان اعتماد کنند.

۷

افقافق
تجارتتجارت

ماهنامه  اجتماعی، اقتصادی استان تهران

مدیرکل صنعت، معدن و تجارت استان 
تهران گفت: امسال در هفته دولت 3۷ 
و  توسعه  ایجاد،  قالب  در  صنعتی  طرح 
احیاء با هفت هزار و ۴5۰ میلیارد تومان و 
اشتغال زایی برای بیش از سه هزار نفر به 

بهره برداری می رسد.
ایرنا،  اقتصادی  خبرنگار  گزارش  به 
»محمود سیجانی« در جمع خبرنگاران 
به مناسبت هفته دولت اظهار داشت: این 
طرح ها در شهرستان های استان تهران 

به بهره برداری می رسد.
ما  راهبرد  تهران  استان  در  افزود:  وی 
بنیان  دانش  تولیدی  واحدهای  ایجاد 
با دانش روز  تا واحدهای تولیدی  است 

و آب بری کم مستقر شوند.
بیان  با  تهران  استان  صمت  مدیرکل 
پوشاک در  و  مانند مبل  اینکه صنایعی 

است،  شده  سازی  بومی  تهران  استان 
گفت: این واحدها با سرمایه کم اشتغال 

بیشتری ایجاد می کنند.
وی عنوان کرد: راهبرد ما ایجاد صنایعی 
باشند،  نداشته  آلایندگی  که  است 
صنایع  استقرار  عدم  سیاست  همچنین 

آب بر را دنبال می کنیم.
این مقام مسوول تاکید کرد: اولویت ما 
پساب  از  صنعتی  واحدهای  آب  تامین 
شهرک  چند  راستا  همین  در  است؛ 
آب  شرکت های  با  همکاری  تفاهم نامه 
منطقه ای و آب و فاضلاب امضا کردند 
فولاد  و  نساجی  صنایع  از  بسیاری  و 

می توانند از پساب استفاده کنند.
به گفته سیجانی، کمتر از سه درصد از 
کل مصرف آب تهران در صنعت مصرف 
می شود؛ در حالی که واحدهای صنعتی 

افزوده  ارزش  و  درصدی   ۶۰ اشتغال 
بالایی برای استان دارند.

وی با بان وجود ۱۰ هزار و 25۰ واحد 
صنعتی در استان تهران، گفت: ۱۷ هزار 
در   ۱39۷ سال  در  صنعتی  واحد  مجوز 
پایش  از  پس  که  داشت  وجود  استان 
تعیین تکلیف  به  نسبت  شده  انجام 
این  از  بعضی  زیرا  شد،  اقدام  مجوزها 
مالکیت  تغییر  یا  شده  تعطیل  واحدها 
داده اند.مدیرکل صنعت، معدن و تجارت 
استان تهران بیان داشت: در استان تهران 
وجود  تولیدی  و  صنفی  واحد  هزار   ۸9
واحدها  این  از  مورد  هزار   ۱۰ که  دارد 
می شود  پیشنهاد  و  دارند  صنعتی  تولید 
واحدهایی که تولید بالا دارند را از لحاظ 
تامین مواد اولیه و ارز مورد بررسی قرار 

دهیم.

وی با بیان اینکه ۱۰ درصد از واحدهای 
پروانه  بدون  تهران  استان  در  صنفی 
طرح  اصناف  بحث  در  گفت:  هستند، 
را  پروانه«  بدون  واحدهای  »شناسایی 
اصناف  اتاق  و  ها  اتحادیه  به  و  شروع 
در  واحدها  این  به  که  کردیم  اعلام 
چند مرحله تذکر یا اخطار دهند و پس 
به  با ورود  پلمب کنند. همچنین  از آن 
بخش املاک، واحدهای بدون پروانه را 

شناسایی می کنیم.
سیجانی با اشاره به وجود 9۰۰ واحد راکد 
به  کمک  برنامه های  گفت:  استان،  در 
احیای این واحدها توسط خود مالکان یا 

دیگران در حال انجام است.
این مقام مسوول اظهار داشت: پارسال 
و  شد  احیا  واحدها  این  از  مورد   2۰5
دیگر  واحد   22۰ احیای  امسال  برای 

هدف گذاری شده است.
وی خاطرنشان کرد: تکمیل طرح های 
نیمه تمام بالای ۶۰ درصد نیز در دستور 
کار است و در همین راستا پارسال ۱۶۰ 
واحد نیمه تمام را به مرحله بهره برداری 

رساندیم.
مدیرکل صنعت، معدن و تجارت استان 
رهبر  تاکید  طبق  کرد:  عنوان  تهران 
معظم انقلاب، چند برنامه اصلی در حوزه 
صنعت داریم که حفظ وضعیت واحدهای 
صنعتی از طریق کارگروه تسهیل و رفع 
موانع تولید با حضور استاندار و نهادهای 

مختلف پیگیری می شود.
های  »دوشنبه  رو  این  از  ادامه داد:  وی 
های  واحد  از  بازدید  برای  را  صنعتی« 
بازسازی  و  کنیم  می  پیگیری  صنعتی 
روز  به  با  صنعتی  واحدهای  نوسازی  و 
رسانی تجهیزات و افزایش بهره برداری 
از ظرفیت خالی واحدهای در جهت رونق 

بازار صادراتی دنبال می شود.

 احیای ٢٠۵ واحد صنعتی استان تهران در دولت سیزدهم

 مشکل مالکیت تمام
 بانوان تاکسیران رفع شد

رئیس کمیسیون عمران و حمل و نقل شورای اسلامی شهر 
تهران گفت: بر اساس گزارشاتی که به ما اعلام شد، مشکل 
مالکیت خودروی تمام بانوان تاکسیران برطرف شده است.

 ســید جعفر تشکری هاشمی با اشاره به مشکلات مالکیت 
برخی بانوان تاکســیران و رفع آن، اظهار کرد: بر اســاس 
آخریــن اطلاعاتی که از ســازمان مدیریــت و نظارت بر 
تاکسیرانی دریافت کردیم، مشکلات تمام بانوان تاکسیران 
برای مالکیت خودروهای طرف قرارداد با شــرکت ها، رفع 
شده اســت.رئیس کمیسیون عمران و حمل و نقل شورای 
اســلامی شــهر تهران همچنین تصریح کرد: مشکلاتی 
که بانوان تاکســیران با آن روبه رو بودند، این بود که سند 
خودرو به نام آنها نبود که برای رفع آن، یا ســند زده شد و 
یا خودروهای فرسوده آنها اسقاط شده و بانوان برای خرید 
خودروی جدید اقدام کردند.وی در ادامه یادآور شــد: بعد از 
گزارشی که از ســازمان تاکسیرانی مبنی بر رفع مشکلات 
بانوان تاکسیران دریافت کردیم، هنوز  هیچ شکایتی مبنی 
بر اینکه موردی از مشــکلات حقوقی باقی مانده باشــد، 
به ما اعلام نشده اســت.بنابر اعلام سایت شهر، تشکری 
هاشمی در خصوص اســتفاده از بانوان به عنوان رانندگان 
اتوبوس های شــرکت واحد اتوبوســرانی، خاطرنشان کرد: 
اتوبوس ها عمدتاً در اختیار بخش خصوصی است و با توجه 
به اینکه بخش خصوصی رانندگان را جذب می کند، می تواند 

در مورد بکارگیری بانوان به عنوان راننده تصمیم بگیرد.

تشریح جزئیات طرح تبدیل 
وضعیت و ساماندهی کارکنان 

شرکتی
نماینده مردم ورامین، قرچک و پیشــوا در مجلس شورای 
اسلامی گفت: با تصویب طرح تبدیل وضعیت و ساماندهی 
کارکنان شــرکتی دســتگاه های اجرایــی در مجلس، تا 
شــش ماه آینده همه افراد واجد شــرایط، استخدام دولت 
خواهند شد.حســین نوش آبــادی در گفت وگو با خبرنگار 
ایســنا خاطرنشــان کرد: با تصویب طرح تبدیل وضعیت 
و ســاماندهی کارکنان شــرکتی دســتگاه های اجرایی 
در مجلس، تا شــش ماه آینده همه افراد واجد شــرایط، 
استخدام دولت خواهند شد.وی ادامه داد: مجلس شورای 
اســلامی با تامین نظر شــورای نگهبان، طرح ساماندهی 
کارکنان شرکتی دستگاه های اجرایی را به تصویب نهایی 
رســاند.نماینده مــردم شهرســتان های ورامین ، قرچک 
و پیشــوا افزود: بر اســاس این قانون، کلیه دستگاه  های 
موضوع ماده )29( قانون برنامه پنج ســاله ششــم توسعه 
اقتصادی اجتماعی و فرهنگی جمهوری اســلامی ایران 
موظفند ظرف حداکثر شش ماه از تاریخ لازم الاجرا شدن 
این قانون با نیروهای شــرکتی که به صورت غیرمستقیم 
و تمام وقت تا پایان ســال ۱۴۰۱ در دستگاه های مربوطه 
مشغول به کار بوده و در سال ۱۴۰2 نیز در همان دستگاه 
مشغول به خدمت هستند، قرارداد مستقیم بی واسطه منعقد 

کنند.

اخبار

برگزاری مراسم بزرگداشت روز جهانی 
مسجد و تقدیر از کارگزاران مساجدشهراندیشه

به گزارش اداره روابط عمومی و امور بین الملل شورای اسامی 
و شهرداری اندیشه،بمناسبت سالروز آتش زدن مسجدالاقصی 
بدســت رژیم صهیونیستی و بزرگداشــت روز جهانی مسجد 
مراسم تقدیر از کارگزاران مساجدشهراندیشه با حضور حجت 
الاسام والمسلمین محمد ابراهیم رئیس مرکز رسیدگی به امور 
مساجد استان ، حجت الاسام والمســلمین بابائیان امام جمعه 
شهر اندیشه ، حجت الاسام والمسلمین شائق امام جمعه بخش 
جوقین ، مداحی معــاون امنیتی فرمانداری ویژه شهرســتان 
شهریار، بهروز کاویانی شــهردار و اعضای شورای اسامی شهر 
اندیشه  و مسئولین ادارات و دســتگاههای شهرستان شهریار 

برگزار گردید
به گزارش اداره روابط عمومی و امور بین الملل شورای اسامی 
و شهرداری اندیشه،بمناسبت سالروز آتش زدن مسجدالاقصی 
بدســت رژیم صهیونیستی و بزرگداشــت روز جهانی مسجد 
مراسم تقدیر از کارگزاران مساجدشهراندیشه با حضور حجت 
الاسام والمسلمین محمد ابراهیم رئیس مرکز رسیدگی به امور 
مساجد استان ، حجت الاسام والمســلمین بابائیان امام جمعه 
شهر اندیشه ، حجت الاسام والمسلمین شائق امام جمعه بخش 
جوقین ، مداحی معــاون امنیتی فرمانداری ویژه شهرســتان 
شهریار، بهروز کاویانی شــهردار و رئیس شورای اسامی شهر 

اندیشه  و مسئولین ادارات و دســتگاههای شهرستان شهریار 
برگزار گردیدحجت الاســام والمسلمین محمد ابراهیم رئیس 
مرکز رسیدگی به امور مساجد استان بعنوان سخنران این مراسم 
با اشاره به تقویت مساجد بعنوان پایگاههای فرهنگی هر منطقه 
گفت : مساجد از پیدایش اسام جزپایگاههای اصلی آموزه های 
دینی و مذهبی ، فرهنگی ، اتحاد و انسجام مردم شناخته می شود 
و بارها در روایات و آیات بر ضــرورت فعالیت های دینی در این 
اماکن مذهبی تاکید شده است لذا باید از این امکان برای بصیرت 

افزایی و آگاهی بیشتر نسل جوان بهره مند شویم 
وی با اشــاره بیانات رهبر  معظم انقاب در خصوص مساجد 
بعنوان پایگاه عبادی، مردمی برای آموختن و نشر معارف دینی 
و همچنین اتصال و ارتباط مردم با مردم یادآور شــد : بهره گیری 
از پتانسیل ها و ظرفیت های مســاجد در فعالیت های اجتماعی 
وجود زمینه های بسیاری قوی در مســاجد را مهم ارزیابی کرد و 
افزود : امیداریم مساجد با مدیریت مردمی و منسجم بعنوان یکی 
از مهمترین پایگاه های مقابله با حجمه های فرهنگی و اجتماعی 
و جنگ شــناختی و ترکیبی بتوانیم پایه های مستحکم کشور و 

نظام را تقویت کنیم 
گفتنی است در پایان این مراسم با اهدا لوح تقدیر از کارگزاران 

مساجدشهراندیشه قدردانی شد

۲۴۸ میلیون دلار سرمایه گذاری خارجی در استان تهران مصوب شد

 نایب رئیس مرکز خدمات سرمایه گذاری استان 
تهران از تصویب ۲۴۸ میلیون دلار سرمایه گذاری 
خارجی در استان تهران از شهریور ۱۴۰۱ تا پایان 

مرداد سال جاری خبر داد.
گفت وگویی  در  طبرسا«  »داود  ایرنا،  گزارش  به 
از  گزارشی  ارائه  با  دولت  هفته  مناسبت  به 
ابتدای  از  گفت:  تهران،  استان  در  سرمایه گذاری 
 ۲۵ امسال،  مرداد  پایان  تا  گذشته  سال  شهریور 
طرح سرمایه گذاری خارجی با حجم بیش از ۲۴۸ 
میلیون دلار در استان تهران مصوب شد، این در 
دلار  میلیون   ۸۱ دوره،  این  طی  که  است  حالی 

سرمایه های خارجی به کشور وارد شده  است.
سرمایه گذاری  فرصت های  شناسایی  درباره  وی 
انجام  و  برگزاری جلسات  گفت:  تهران  استان  در 
منظور  به  غیردولتی  و  دولتی  بخش  با  مکاتبات 
سرمایه گذاری  اولویت های  و  فرصت ها  معرفی 
استان، منتج به گردآوری ۵۵ فرصت سرمایه گذاری 
در قالب فرم خلاصه اطلاعات طرح ها و ۹۰ اولویت 
صنعت،  بخش های  در  سرمایه گذاری  ظرفیت  و 
شده  استان  سطح  در  شهری  عمران  گردشگری، 
است که در نهایت ۴۵ فرصت سرمایه گذاری نهایی 

و مورد تایید استانداردهای مرکز است.
فرصت   ۲۴ تعداد،  این  از  ادامه داد:  مسوول  این 
سامانه  در  تهران  استان  سطح  در  سرمایه گذاری 
فرصت های سرمایه گذاری کشور بارگذاری و تایید 
تدوین  برای  مرکز  این  اینکه  ضمن  است.  شده 
امکان سنجی ۳۸ اولویت استان اقدام کرده که ۱۲ 

مورد تدوین و در دست بررسی است.
تهران  استان  دارایی  و  اقتصادی  امور  مدیرکل 
نیز  سرمایه گذاری  فرصت های  معرفی  درباره 
و  دولتی  بخش های  به  اطلاع رسانی  گفت: 
خصوصی درباره زمان و محل برگزاری همایش ها 
سرمایه گذاری  موضوع  با  مرتبط  نمایشگاه های  و 
از  برخی  در  فعال  حضور  و  شرکت  همچنین  و 
موضوع  با  مرتبط  نمایشگاه های  و  همایش ها 
ظرفیت ها،  معرفی  به منظور  سرمایه گذاری 
فرصت های سرمایه گذاری و توانمندی های بالفعل 
سیزدهمین  در  شرکت  جمله  از  تهران  استان 

در  ایران  سرمایه گذاری  فرصت های  نمایشگاه 
قالب  در  کیش  جزیره  در  گذشته  سال  مهر 
پنجمین  در  فعال  حضور  تهران،  استان  پاویون 
صادراتی  توانمندیهای  المللی  بین  نمایشگاه 
ارزش  زنجیره های  توسعه  )نمایشگاه  ایران 
نمایشگاه های  دائمی  محل  در   ۱۴۰۲ راهبردی 
نیز  ماه ۱۴۰۲و  اردیبهشت  در  تهران(  بین المللی 
حضور در رویداد »همکاری های اقتصادی ایرن و 
در  کشور«  خصوصی  بخش  چشم انداز  عربستان، 
خدمات  مرکز  اقدامات  جمله  از  سال جاری،  تیر 
معرفی  در خصوص  تهران  استان  گذاری  سرمایه 

فرصت های سرمایه گذاری بود.

مشکلات  رفع  درباره  شده  انجام  اقدامات  وی، 
و  مستمر  بازدیدهای  انجام  را  گذاران  سرمایه 
و  خارجی  سرمایه گذاران  طرح های  از  متعدد 
برگزاری نشست های متعدد با حضور آنان و سایر 
خارجی  و  داخلی  کارآفرینان  و  سرمایه گذاران 
به منظور بررسی وضعیت موجود و روند پیشرفت 
امر  اجرای طرح و همچنین تسریع و تسهیل در 
منظور  به  لازم  راهکارهای  ارائه  و  سرمایه گذاری 
موانع  رفع  و  مرتبط  دستگاه های  حمایت  جلب 
تسهیلات  و  مجوزها  اخذ  و  موجود  مشکلات  و 
تام الاختیار  نمایندگان  هم اندیشی  و  مربوطه 
سایر  و  سرمایه گذاری  خدمات  مرکز  در  مستقر 
با  مرتبط  اجرایی  دستگاه های  ذیربط  مسئولان 

موضوع عنوان کرد.
سرمایه  مشکلات  رفع  راستای  در  افزود:  طبرسا 
سال  ماه  شهریور  ابتدای  از  همچنین  گذاران، 
مورد   ۵۷ جاری،  سال  مردادماه  پایان  تا  گذشته 
گذاران  سرمایه  برای  موانع  رفع  و  رسیدگی 
جلسه   ۴۶ برگزاری  طریق  از  خارجی  و  داخلی 
دستگاه های  تام الاختیار  نمایندگان  حضور  با 
اجرایی عضو، بازدید حضوری از محل اجرای ۱۴ 
آخرین  بررسی  و  خارجی  سرمایه گذاری  پروژه 
وضعیت موجود طرح های استان تهران به منظور 
به روزرسانی بانک اطلاعات و نظارت بر طرح های 
به مشکلات و  سرمایه گذاری خارجی و رسیدگی 

موانع احتمالی آنان انجام شد.
استان  گذاری  مرکز خدمات سرمایه  رئیس  نایب 
اقدامات  این گفت وگو  از  تهران در بخش دیگری 
مالی  تأمین  راه  نقشه  خصوص  در  شده  انجام 
تهران  استان  گذاری  سرمایه  اطلس  و  خارجی 
به روزرسانی  و  ایجاد  استانی،  کمیته  تشکیل  را 
در  داده ها  از  استفاده  اراضی،  اطلاعاتی  بانک های 
بستر زیرساخت داده های مکانی)SDI( استانی و 
اتصال به پورتال ملی و ایجاد اطلس سرمایه گذاری 

کشور برشمرد.
بانک های  روزرسانی  به  و  ایجاد  برای  افزود:  وی 
اطلاعاتی اراضی، از طریق برگزاری جلسات متعدد 
ارائه  و  هماهنگی  جهت  ذیربط  دستگاه های  با 
و  نامه ها، دستورالعمل ها  آیین  به همراه  اطلاعات 
حداقل  سرمایه گذاری،  فراخوان های  یا  فرصت ها 
۹۴ لایه اطلاعات مکانی در قالب حدود ۵۰ نقشه 
در پایگاه داده اطلس سرمایه گذاری استان تهران 

بارگذاری شد.
دستگاه های  مطلوب  همکاری  به  اشاره  با  طبرسا 
برای  نیاز  مورد  داده های  ارائه  در  استان  اجرایی 
این منظور، ۹  برای  استانی، گفت:   SDI تکمیل 
دستگاه استانی از جمله سازمان مدیریت و برنامه 
منابع  اداره کل  کشاورزی،  جهاد  سازمان  ریزی، 
و  معدن  صنعت،  سازمان  آبخیزداری،  و  طبیعی 
فرهنگی، صنایع دستی  میراث  اداره کل  تجارت، 
و گردشگری، اداره کل محیط زیست استان، بنیاد 
مسکن انقلاب اسلامی، سازمان فناوری ارتباطات 
امور  کل  اداره  و  تهران  شهرداری  اطلاعات  و 

اقتصادی و دارایی به SDI استانی متصل شدند.
تهران  استان  دارایی  و  اقتصادی  امور  مدیرکل 
سرمایه گذاری  اطلس  حاضر  حال  در  کرد:  تاکید 
نرم  مناسب  و  لازم  زیرساخت  از  تهران  استان 
افزاری و داده ای جهت ارتباط با SDI استانی و 
ملی برخوردار بوده و قابلیت توسعه جهت ارتباط 
در  استعلامات،  و  مجوز  صدور  ملی  درگاه های  با 
صورت قابلیت فنی ممکن در سیستم های مرتبط، 

را دارا است.
طرح های  بر  نظارت  بهبود  پایان  در  طبرسا 
تکمیل  و  توسعه  استان،  خارجی  سرمایه گذای 
سطح  ارتقاء  استان،  سرمایه گذاری  اطلس 
و  دولتی  نهادهای  با  تعاملات  و  همکاری 
سرمایه گذاری،  حوزه ی  با  مرتبط  غیردولتی 
در  سرمایه گذاری  فرصت های  اطلاعات  تکمیل 
اقتصادی و  و  مالی  چهارچوب طرح توجیح فنی، 
و  سرمایه گذاری  سازمان  دستورالعمل  اساس  بر 
کمک های اقتصادی و فنی ایران، اعزام و پذیرش 
هیأت های سرمایه گذاری داخلی و خارجی، ارتباط 
جهت  بازرگانی  رایزن های  و  سفارت خانه ها  با 
تجاری  و  سرمایه گذاری  فرصت های  شناسایی 
کشورهای هدف و بازآموزی و برگزاری کارگاه های 
آموزشی کاربردی را به عنوان برنامه های آتی مرکز 

خدمات سرمایه گذاری استان تهران برشمرد.

فرماندار شهرستان فیروزکوه:

عملکرد دولت سیزدهم، اطمینان بخش و قابل دفاع است
ایسنا/تهران فرماندار شهرستان فیروزکوه گفت: عملکرد 
دولت ســیزدهم به عنوان مدعی انقلابی  گری و دولت 
مردمی عملکرد اطمینان بخش و قابل دفاعی است که 
با حمایت مردمی همه جانبه قطعا این اقدامات گسترش 

خواهد یافت.
محمد حیدری منش فرماندار شهرستان فیروزکوه ظهر 
یکشــنبه 5 شهریور ماه در جمع خبرنگاران خاطر نشان 
کرد: دولت سیزدهم در پایان سال دوم خدمت رسانی  در 
شــرایطی قرار دارد که در حوزه اقتصادی، دیپلماسی، 
فرهنگــی، اجتماعــی و عمرانی دارای دســتاوردهای 

متعددی است.
وی تصریح کرد: دولت ســیزدهم در نقطه عطف تاریخ 
انقلاب اســلامی دستاورد که در تاریخ انقلاب اسلامی 

نهادینه و ماندگار شده است ایجاد تثبیت حاکمیت واحد 
در کشور است.فرماندار فیروزکوه افزود: تثبیت حاکمیت 
واحد در کشور با این محور که در دولت سیزدهم شکل 
گرفت اســاس رویه و نگاه دولت بر مبنای همسویی با 

ولایت بود و این در تاریخ انقلاب ماندگار شد.
عالی ترین مقام دولت در شهرستان بیان کرد: در دولت 
ســیزدهم با همفکری و تعامل با سایر قوا یک وحدت 
عمومی در حوزه کلان کشــور شکل گرفت واین دولت 

با رویکرد مردمی تعامل بین قوا را حفظ نمود.
وی عنــوان کرد: امروز تورم نقطه به نقطه نســبت به 
ســال گذشته کاهش یافته و تورم نسبت به ماه گذشته 
هــم عدد نزولی دارد و اقدامات مدیران اقتصادی دولت 
در حوزه کاهش تورم به سمت موفقیت و حصول نتیجه 

قابل قبول حرکت می کند.فرماندار فیروزکوه با اشــاره 
به تثبیت نرخ ارز، بیان کرد: در ماه  های ابتدایی ســال 
۱۴۰2 اقدامات خوبی در دولت انجام شد و دولت تلاش 
کرد که بدنه انقلابی مجموعه کارگزاران دولت را ابجاد 
کند، کما اینکه از قبل کادرسازی ها صورت نگرفته بود و 
تلاش دولت بر این است که در قالب طرح های مختلف 
این فضا را ترمیم کند.وی اظهار کرد: دولت سیزدهم با 
شــعار مبارزه با فساد در سال های گذشته تلاش کرد تا 
کاهش فساد را با شفافیت محقق کند و در همین راستا 
پنجره واحد خدمات رسانی به مردم شکل گرفت؛ بخش 
زیادی از اطلاعات مالی شرکت های اقتصادی دولتی با 
محوریت اینکه ملاحظات امنیتی نداشــته باشند منتشر 

شد و در اختیار مردم قرار گرفت.
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مدیرعامل سرمایه گذاری شهرداری تهران خبر داد

احیاء برخی پروژه های بر زمین مانده 
پایتخت پس از چند سال

گذاری  ســرمایه  ســازمان  مدیرعامــل 
شــهرداری تهران از برگــزاری همایش 
تخصصــی حوزه ســرمایه گذاری شــهر 

تهران در نیمه دوم سال خبر داد.
نوید خاصه بــاف در گفت وگو با ایســنا، 
در مــورد  تعداد پروژه های به ســرانجام 
نرســیده در شــهرداری تهــران گفت: از 
سنوات گذشته حدود ۴۴ پروژه به سرانجام 
نرســیده در شــهرداری تهران وجود دارد 
کــه از این تعداد حــدود ۱2 پروژه کاملا 
قفل شــده بود و روند کار متوقف بود که 
خوشــبختانه به لطف خداونــد و تلاش 
و همکارانمان،  ارشد شــهرداری  مدیران 
مشکل تعدادی از  پروژه ها حل شده و ان 
شاءالله روند کاری  پروژه ها، به ریل اصلی 

خود باز می گردد.
وی در خصوص ارزش مالــی این پروژه 
هایی که به سرانجام نرسیده است، عنوان 
کرد: ارزش رسمی اعلام شده این پروژه ها 
در حدود ۸۰ هزار میلیارد تومان اســت که 
اگر این پروژه ها امروز مجددا کارشناســی 
بشوند، ممکن اســت ارزش دارایی های 
شهرداری تهران در این پروژه ها به 2 برابر 

این رقم برسد.
مدیــر عامل ســازمان ســرمایه گذاری 
شــهرداری تهران در مورد برخی همایش 

های تخصصی حوزه ســرمایه گذاری در 
تهران با بیــان اینکه همایــش بعدی تا 
پایان سال برگزار می شود، افزود: در نظر 
داریم از ســرمایه گــذاران واقعی حتی در 
چند بخش و گروه های مختلف ســرمایه 
گــذاری برای حضــور در ایــن همایش 
دعــوت کنیم؛ البته هنــوز تصمیم قطعی 
برای نحــوه تفکیک ســرمایه گذاران در 
این همایش گرفته نشــده اســت که این 
تفکیک بر اســاس حوزه فعالیت آنها باشد 
یا بر اساس حجم سرمایه گذاری ها. البته 
در این همایش به دنبال معرفی فرصت ها 
و شنیدن نظرات سرمایه گذاران با تمرکز 

بر نتیجه کار هستیم.
خاصه باغ با اشــاره بــه اینکه در همایش 
ســال گذشــته اقدامات »اطلــس جامع 
ســرمایه گذاری« در ایــن همایش انجام 
شد، گفت: خروجی دیگر این همایش  یک 
دفترچــه فرصت های تهــران بود و همه 
مناطق، برای شناسایی تمام فرصت های 
منطقه خود به خط شدند و کتابچه ای به 
ارزش معرفــی 5۰۰ هــزار میلیارد تومان 
از فرصت های ســرمایه گذاری تهران به 
دست آمد. اما در حوزه جذب سرمایه گذار 
نتوانستیم موفق باشیم و امسال تمرکز ما 

به سمت جذب سرمایه گذار هستیم.
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افقافق
تجارتتجارت

 معاون هماهنگی امور عمرانی اســتاندار 
تهــران گفــت: در موضــوع مقابلــه با 
ساخت وســازهای غیرمجاز هیــچ عذر و 
بهانه ای از ســوی دســتگاه های مربوطه 

پذیرفتنی نیست.

به گزارش ایرنا به نقــل از روابط عمومی 
اســتانداری تهران، میرمحمد غراوی روز 
دوشنبه در هفتاد و ششمین جلسه کارگروه 
ویژه ساخت وســازهای غیرمجاز استان با 
موضوع بررســی راهکارهای پیشگیری و 

مقابله با ســاخت و ســازهای غیرمجاز در 
شهرستان فیروزکوه اظهار داشت: با توجه 
به میزان ساخت و ســازهای غیرمجاز در 
این شهرســتان، تشــکیل منظم جلسات 
شهرســتانی و اکیپ های گشــت زنی و 

کمیته پیشــگیری از تصرفات با محوریت 
فرمانداری شهرســتان جهــت جلوگیری 
از ساخت و ســازهای غیرمجاز و تصرف 
زمیــن های ملی در جهت برخورد جدی و 
قانونی با متخلفان حوزه ساخت و سازهای 

غیرمجاز ضروری است.
وی با اشــاره به به لزوم پیگیری اقدامات 
پیشگیرانه، افزود: جهاد کشاورزی و منابع 
طبیعی باید با تقویت اکیپ های گشت زنی 
به صورت جدی با هر گونه ســاخت و ساز 
غیرمجاز مقابله کنند.معاون هماهنگی امور 
عمرانی اســتاندار تهران خاطرنشان کرد: 
همکاری و هماهنگی بیشــتر بین دستگاه 
هــا جهت مقابله با ســاخت و ســازهای 
غیرمجاز بسیار موثر اســت و هیچ عذر و 
بهانه ای از سوی دستگاه های مربوطه مورد 
پذیرش نخواهد بود.غراوی یادآور شد: رصد 
مناطقی که احتمال ساخت و ساز غیر مجاز 
در آن وجود دارد و همچنین نظارت مستمر 
برای مقابله با ســاخت و ساز غیر مجاز و 
آخرین وضعیت و راهکارهای پیشگیری و 
مقابله با این معضل حتما به صورت جدی 

در دستور کار قرار خواهد گرفت.
شهرســتان فیروز کوه با جمعیت سیال 5۰ 
تا ۱5۰ هزار نفر در فصول مختلف سال در 

شرق پایتخت قرار دارد.

معاون هماهنگی امور عمرانی استاندار تهران:

 ساخت  وسازهای غیرمجاز پذیرفتنی نیست

شهردار تهران تاکید کرد:

فراهم شدن زیرساخت ورود خودروهای برقی به تهران

شــهردار تهران،  گفت: وزرای نفت و صمت یک کار بسیار 
بزرگ را در دســتور کار قرار دادنــد که طی آن، ۴۰۰ هزار 
موتور برقی و 5۰ هزار تاکســی برقی و یک هزار اتوبوس 

برقی را تا به امروز برای تهران هدف گذاری کردند.
 علیرضا زاکانی شهردار تهران گفت:  وزرای نفت و صمت 
یک کار بسیار بزرگ را در دستور کار قرار دادند که طی آن، 
۴۰۰ هزار موتور برقی و 5۰ هزار تاکسی برقی و یک هزار 
اتوبوس برقی را تا به امروز برای تهران هدف گذاری کردند.

وی افزود: بخشی از زیرساخت های برقی کردن خودروهای 
عمومی در تهران فراهم شده و توسعه زیرساخت های آن تا 

پایان سال ادامه خواهد داشت.
شــهردار تهــران در بخش دیگری از ســخنانش با بیان 
اینکه موضع ما ایمنی بخشــی به وضعیت موجود است، 

تصریح کــرد: وضعیت موجود هم یک جنبه فرســودگی 
دارد و هــم یک جنبه محدودیت برای ارائه خدمات دارد و 
زیرساخت های ایمنی هم در آن خیلی پایین است. لذا؛ هر 
چند وقت یکبار ما دچار یک حادثه ای شده و مشکلاتی در 

آنجا ایجاد می شود.
وی ادامه داد: موضع ما این اســت که در کوتاه مدت و با 
همکاری عزیزان در بازار ایمنی بخشی داشته باشیم. موضع 
بعدی نیز که در حال بررســی اســت برای انتقال به یک 
مرکز اقتصادی که در طــرح جامع تهران در منطقه ۱2 و 
۱۶ جانمایی شده است. ان شاءالله بتوانیم این مراکز جامع 
اقتصادی را بنیان گذاشته که هم از جنبه ایمنی بازار تهران 

برخوردار می شود و کار بزرگی نیز انجام خواهد شد.
زاکانی در ادامه در پاسخ به این پرسش که روز گذشته فیلمی 
منتشر شد که در آن یک ساختمان نیمه کاره تخریب شد و 
تیر برق و درخت از بین رفت، نظر شما درباره این تخریب ها 
چیست، تصریح کرد: متاسفانه قبل و بعد فیلم را تقطیع کرده 
و سپس فیلم ها را منتشر می کنند. ما در موضوع تخریب، 
ضوابط معینی داریم و کاملا بر اساس ضوابط تخریب کار را 

انجام می دهیم. ثانیا منطقه بسته خواهد شد.
وی افزود: اگر فیلم کامل دیروز را مشــاهده کرده باشید، 
منطقه از سحر بسته خواهد شد. آب و برق و گاز قطع می 
شود. اینکه از کدام طرف ساختمان را بکشند نیز مهم است 
تا به ساختمان های دیگر آسیب وارد نشود. ما تقریبا یک 

روز در میان در سطح شهر تخریب داریم.

شــهردار تهران در ادامه در پاسخی مبنی بر علت ساخت 
و ســازهای غیرمجاز در خلازیر، بیان کرد: در این منطقه، 
حدود ۱۸۰ مورد وجود دارد که خودشان نیز به تخریب آنان 
اقدام کرده اند. موضوع حاشــیه نشینی و ایجاد یک شرایط 
ناپایدار همیشه است. در اینجا ملک وقفی است نه دولتی و 
نه شخصی است. از سوی دیگر از سالیان سال قبل این کار 
انجام شــده و نزدیک به ۶ هزار پلاک ساخته شده که بالغ 
بر 9۰ درصد آن غیرقانونی است. اما در این دولت و از سال 
گذشته و از زمان فتنه و آشوب هایی که در تهران صورت  
گرفت در این منطقه ساخت و ساز غیر قانونی تشدید شد، 
اصلا نظارت معنایی ندارد. هیچ کدام از این ها پروانه ندارند.
وی ادامه داد: یک سه ضلعی وجود دارد که از ساخت و ساز 
غیر مجاز ممانعت می کند. شهرداری، نیروی انتظامی و قوه 
قضاییه. سال گذشته فراجا درگیر شهر تهران بود. دستگاه 
قضایی هم به متهمان و مشــکلات رسیدگی می کرد. ما 
نیز به دنبال جمع کردن آشوب گری ها بودیم. ما به عنوان 
شهرداری اقدام کردیم. در ابتدای امسال نزدیک به ۶۰ الی 

۷۰ نفر مجروح دادیم.
زاکانی تاکید کرد: ما  باید از طریق دستگاه انتظامی حمایت 
شــویم. اگر ما خودمان ورود کرده و جلوی ساخت و ساز را 
بگیریم، درگیری ایجاد شــده و دستگاه انتظامی باید از ما 
حمایت کند. در این راســتا با سردار رادان تفاهمی صورت 
گرفت و حمایت ها از ما آغاز شد. ما نیز تخریب ساختمان 

های ناایمنی که هیچ ضوابطی ندارند را آغاز کردیم.

مزینانی اعلام کرد؛
موافقت با طرح ارزیابی 536۰ پرونده 

محیط زیستی
مدیرکل حفاظت محیط زیست استان تهران از موافقت 
با طرح ارزیابی 53۶۰ پرونده محیط زیســتی در دولت 

سیزدهم خبرداد.
به گزارش روابط عمومی حفاظت محیط زیست استان 
تهران، علیرضا مزینانی با بیان اینکه از ابتدای دولت تا 
پایان تیرماه امسال در مجموع 2۷3۶۸ واحد صنعتی و 
خدماتی اســتان مورد پایش محیط زیستی کارشناسان 
قرار گرفته اســت، گفت: این پایش ها منجر به صدور 
۸۷۴3 اخطاریه زیست محیطی برای واحدهای آلاینده 

شده است.
وی با اشــاره به اینکه موضوع سلامت شهروندان خط 
قرمز محیط زیست اســتان تهران است، گفت: پلمب 
299 واحد آلاینده و غیرمجاز، جمع آوری و انتقال ۴9۰ 
واحد صنعتی، ۱۷۱2 مورد رسیدگی به شکایات و ۴223 
مورد خوداظهاری واحدهــای صنعتی و خدماتی نیز از 
دیگر اقدامات ایــن اداره کل از ابتدای آغاز بکار دولت 
ســیزدهم تا کنون بوده است.مدیرکل حفاظت محیط 
زیست استان تهران در ادامه به اقدامات این مجموعه 
در حوزه مدیریت زیست محیطی آب، خاک و پسماند در 
این مدت اشاره داشت و گفت: بهره برداری از دو واحد 
بازیافت نخاله های ساختمانی با ظرفیت ۱25۰۰۰۰ تن 
در سال در گود آبعلی، پیگیری احداث و بهره برداری از 
3۶ تصفیه خانه فاضلاب، تأیید نهایی طرح های جامع 
مدیریت پسماند شهرهای استان و حوضه آبریز و کلان 
شهر تهران و انجام مطالعات مکان یابی و بررسی محل 
جدید دفع پسماندهای کلان شهر تهران از جمله اقدامات 
شاخص در این حوزه در دولت سیزدهم بوده است.وی 
پیگیری احداث ســه واحد مدیریت یکپارچه پسماند در 
شــهر تهران برای پردازش پسماندها و بهره برداری از 
اولین سلول دفن پسماندهای ویژه صنعتی استان را از 
دیگر این اقدامات برشمرد و تصریح کرد: تعیین تکلیف 
۸۰۰ تن آزبست دپو شده در گمرک تهران و همچنین 
پیگیری امحاء کالاهای رسوبی و تاریخ منقضی سازمان 
اموال تملیکی اســتان نیز در طــی این مدت به انجام 
رسید.مزینانی یکی از اقدامات شاخص در حوزه مدیریت 
منابع آب اســتان را پیگیری احداث سیستم تصفیه آب 
پالایشگاه نفت تهران برای استفاده از پساب به عنوان 
جایگزین آب شهری مورد استفاده عنوان کرد و افزود: 
این تصفیه خانه که چندی پیش با حضور معاون رئیس 
جمهور و رئیس ســازمان حفاظت محیط زیست افتتاح 
شد و به بهره برداری رســید، با انتقال پساب خروجی 
تصفیه خانه جنوب تهران به آن، بخشــی از آب مورد 
استفاده این پالایشگاه را تأمین می کند.وی با اشاره به 
اینکه نظارت بر انتقال پسماندهای ویژه و صنعتی نیز از 
جمله وظایف نظارتی محیط زیست در این بخش است، 
افزود: پسماند ویژه و صنعتی با نظارت این اداره کل و از 
طریق ثبت درخواست در سامانه جامع محیط زیست از 
واحدهای صنعتی و خدماتی استان به مرکز مجاز امحاء 

منتقل شده است.
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سخن سردبیر

استاندارتهران مطرح کرد؛

آغاز ساخت ۲۶۸۰ واحد 
مسکن ملی در اسلامشهر

 ورزش شهرستان های
 استان تهران چشم 
انتظار توجه بیشتر

نایب رئیس شورای اسلامی شهرقدس:

شهرقدس الگوی توسعه فضاهای ورزشی 
در بین شهرهای استان تهران است

مدیرعامل شرکت گروه مپنا؛

  برقی شدن حمل ونقل تهران
 با مشارکت مپنا و شهرداری

محیط زیست اجازه 
ساخت و ساز در سرخه 

حصار نمی دهد

ایجاد شبکه واحد 
اطلاع رسانی در استان 

تهران ضروری است

امروزه کمبود امکانات ورزشــی لابلای  ســایر مشکلات 
حاشیه کلان شهرها کمتر به چشم می آید حال آنکه ورزش 
و توسعه آن در ایجاد ساختار منابع انسانی موفق نقشی بسزا 
دارد.با توجه به وجود وزارتخانــه ورزش و ادارات ورزش در 
شهرستانها  شایسته است سهم بخش ها و مناطق محروم 
بگونه ای باشــد که اثرات مثبت آن دید ه شود. نکته دیگر 
ورزش های بومی و محلی است که انتظار می رود متولیان  و 
فعالان  رسانه در معرفی آنها تلاش کنند تا به بوته فراموشی 
سپرده  نشود  چون به نوعی حافظ سنت و فرهنگ مناطق 
نیز خواهد بود و حتی در مرحله پیشرفته تر بعنوان یک مولفه 
در جذب گردشگر می تواند مورد توجه قرار بگیرد که در آتی 
به جزییات  آن می پردازیم .از آنجا که جسم و روان ارتباط 
عمیقی با یکدیگر دارند اختلال  در هر یک از اینها سلامت 
دیگری را به خطر می اندازد . امروزه متاســفانه به نظر می 
رســد.گرفتاری روزمره مردم آنها را از نیاز های طبیعی خود 
دور کرده اســت و در نتیجه زمینه را برای ابتلا به بیماری 
های روانی آماده می کند شواهد زیادی نشان می دهد که 
اغلب مردم از نظر ســلامت جسمی در حد مطلوب نیستند 
و ورزش با ایجاد تحرک و نشــاط مــی تواند در این زمینه 
نقش مثبتی ایفا کند امید که دست اندرکاران با محور قرار 
دادن مقوله ورزش در گسترش آن در حاشیه کلان شهرها 

اثرگذار باشند .

 مدیرکل روابط عمومی و امور بین الملل استانداری 
تهران بر ضرورت ایجاد شبکه واحد اطلاع رسانی 

در استان تاکید کرد.

چطــور می توان ســاختمان هایی در دل تهران بــا جمعیت انبوه و 
سرســام آور ســاخت که اصول اولیه ایمنی در آن رعایت نشده و 
با تلنگری فــرو می ریزند و اگر زلزله ای رخ دهد ســاختمان هایی 

که مثل یک کاردســتی یا ماکت ســاخته شده اند، به یک باره فرو 
می ریزند.برخــی اخبار و وقایــع ابعاد مختلفی دارنــد و از زوایای 
متعددی می توان آنها را بررسی کرد درست مانند ریزش ساختمان 

در منطقه 19 که اخیرا در شهرک احمدیه خلازیر رخ داد و 5 کشته 
برجا گذاشــت.قرار بود یک ساخت و ساز غیرمجاز با حکم قضایی 

تخریب شود اما چند ساختمان مجاور به...

 ۳۷ سال پیش ۲۴۰ هکتار زمین در پارک ملی 
سرخه حصار در قالب شهرک زیتون به کارکنان 

وزارت جهاد کشاورزی واگذار شد...

2

4

2

3

ویترین اوضاع باورنکردنی ساخت و سازهای غیرمجاز؛

ساختمان هایی که یک شبه قد علم می کنند!

قطع درختان دردآور استقطع درختان دردآور است
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پخش کاغذ دیواری طاها پخش کاغذ دیواری طاها 
۰۹۱۰۲۴۳۶۹۹۸۰۹۱۰۲۴۳۶۹۹۸--۵۵۰۵۸۷۷۹۵۵۰۵۸۷۷۹

فروشگاه علوی
دارای مجوز رسمی از اتحادیه 

صنف رایانه داده ورزی و ماشینهای 
اداری به شماره 31۰7

نازی آباد خیابان مدائن پاساژ 
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توسعه امکانات و 
زیرساخت ها عامل 

پیشرفت بیشتر در ورزش
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